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MØTEINNKALLING 
Kommunestyret 

 

Møtested: Rådhuset -  kommunestyresalen 
Møtedato: 17.12.2015 Tid: Kl. 18.00-22.00 

Habilitet og interessekonflikter: 
Et medlem skal i god tid før møtet ta opp spørsmål om egen habilitet med organets leder, 
leder kaller eventuelt inn varamedlem. 
 
Eventuelt forfall meldes til tlf. 61 26 81 13. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale. 
 
Orienteringer: 
Kl 18.15-18.30: Bo Lindblad – Avslutning Friluftlivets år 
Kl 18.30-18.45: Visit Lillehammer – Regional arrangementskoordinator 
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SØKNAD OM DELFINANSIERING AV REGIONAL ARRANGEMENTSKOORDINATOR 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv: 233  
Arkivsaksnr.: 15/2127    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
83/15 Formannskapet 08.12.2015 
114/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Visit Lillehammer AS: Søknad om delfinansiering av regional arrangementskoordinator 
vedlagt arrangementsrapport for perioden 2012 – 2014 samt en egen rapport for Øyer for 
2015. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Kommunestyresak 143/11 (møte 15.12.2011) – Strategi for arrangementsutvikling i 
Lillehammer-regionen. 
 
Sammendrag: 
Rådmannen rår kommunestyret til å videreføre deltakelsen i spleiselaget for regional 
arrangementskoordinator for 3-årsperioden 2016 – 2018 med kr 75.000 pr år. Det foreslås 
også å yte tilsvarende bidrag for 2015. Det årlige tilskuddet finansieres av kommunale 
næringsfondsmidler. 
 
Saksutredning: 
Bakgrunn 
Etter en prosjektfase med arrangementskoordinator ble det utarbeidet en felles strategi for 
arrangementsutvikling. På bakgrunn av dette søkte Lillehammer Turist AS de tre 
kommunene i regionen om et finansielt bidrag til videreføring av den langsiktige satsingen. 
Søknaden ble lagt fram for kommunestyret i K-sak 143/11 (møte 15.12.2011), følgende 
enstemmige vedtak ble fattet: 
1. Øyer kommunestyre viser til vedlagte strategi for arrangementsutvikling for 

Lillehammer-regionen og samtykker i å delta i spleiselag vedrørende driftsfinansiering av 
arbeidet, med et beløp på kr 75.000 pr år fra 2012, på de forutsetninger som er 
beskrevet i saksframlegget. 

2. Kommunestyret vil understreke: 
 Viktigheten av at alle større kulturarrangører blir innlemmet i arrangementsarbeidet, og 

at det skjer så snart som mulig 
 Betydningen av at arrangementskompetansen understøtter framveksten av nye, 

framtidsrettede sportsgrener og idretts- og kulturarrangementer 
 Regionale og større lokale kultur- og idrettsarrangement (nivå 4) må ikke utelukkes i 

arbeidet 
 At ordningen med regional arrangementskoordinator blir evaluert før utgangen av 3-

årsperioden. 
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Kommunens årlige bidrag finansieres ved disponering av tilsvarende beløp fra kommunale 
næringsfondsmidler, og innarbeides i økonomiplan og årsbudsjett. 
 
Evaluering 
Som svar på forutsetningen om evaluering før utgangen av 3-årsperioden (2012 – 2014) viser 
reiselivssjef Gjesdal i Visit Lillehammer AS til vedlagte arrangementsrapport for perioden 
2012 – 2014. Rådmannen henviser til rapporten og har ingen ytterligere kommentarer. 
 
Det er i tillegg lagt ved en egen rapport for Øyer for 2015. Rådmannen regner med at den 
egne rapporten for Øyer for 2015 er utarbeidet fordi et krav om innbetaling av kr 75.000 for 
2015, ikke er fulgt opp av administrasjonen. Begrunnelsen for at midlene ikke er utbetalt er 
manglende evaluering innen utgangen av 2014. Rådmannen viser til delrapporten og har 
ingen ytterligere kommentarer. 
 
Finansieringsplan 
Budsjettet for arrangementskoordinatoren er på kr 800.000 med slik finansiering: 
 

Visit Lillehammer AS Kr 290.000 

Arrangørene Kr 210.000 

Lillehammer kommune Kr 150.000 

Gausdal kommune Kr 75.000 

Øyer kommune Kr 75.000 

 
Til sammenlikning ble det i K-sak 143/11 lagt fram et budsjett på kr 960.000 dvs kr 160.000 
høyere enn budsjettet for perioden 2016 - 2018. Oppland fylkeskommune er ikke inne på 
finansieringssiden nå (tidligere kr 300.000), mens bidraget fra Visit Lillehammer er økt med 
kr 140.000. 
 
Vurdering: 
Rådmannen ser positivt på tiltaket med regional arrangementskoordinator og foreslår å 
videreføre kommunens bidrag i en ny 3-årsperiode (2016 – 2018). Det er en forutsetning at 
de øvrige instansene bidrar i hht finansieringsplanen. 
 
Til tross for at evalueringen/tilbakerapporteringen kom senere enn forutsatt og at det er 
seint på året, rår rådmannen kommunestyret til å utbetale kr 75.000 også for 2015. Det er 
dokumentert høy aktivitet i Øyer. Det vises i tillegg til at Lillehammer kommune, Gausdal 
kommune og næringsaktørene har utbetalt tilskudd for inneværende år.  
 
Rådmannen viser til at Øyer kommune er inne med stillingsressurs i Lillehammer-regionen 
utvikling fra 2016. Det er en forutsetning at det utvikles et godt, konstruktivt og rasjonelt 
samarbeid mellom arrangementskoordinatoren og felles næringsenhet for å oppnå best 
effekt for regionens næringsliv.   
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
1. Øyer kommune deltar i spleiselag i henhold til finansieringsplanen, til regional 

arrangementskoordinator, med et beløp på kr 75.000 pr år i 3-årsperioden 2016 – 2018. 



  Sak 114/15 

 

 Side 5 av 58   

 

Kommunestyret legger til grunn at ordningen evalueres før utgangen av 3-årsperioden. 
Det er en forutsetning at de øvrige instansene bidrar i henhold til finansieringsplanen. 

2. Øyer kommune bidrar med tilsvarende beløp for 2015. 
3. Kommunens årlige bidrag finansieres ved disponering av kommunale 

næringsfondsmidler. 
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 83/15 
 
Behandling: 
Roar Øien (H) hadde følgende endringsforslag til setning nr 2 i punkt 1: 
«Kommunestyret ber om en årlig evaluering, der det i rapporten fremkommer hvilken rolle, 
påvirkning og medvirkning arrangementskoordinator har hatt i det enkelte arrangement. 
Hva har vi igjen?» 
Rådmannen fremmet følgende forslag til nytt punkt 2: 
«Kommunestyret forutsetter et godt, konstruktivt og rasjonelt samarbeid mellom Visit 
Lillehammer v/arrangementskoordinatoren og Næringsutviklingsenheten som er etablert av 
Lillehammer, Gausdal og øyer for å utvikle regionens næringsliv.» 
Punkt 2 blir dermed punkt 3, og punkt 3 blir dermed punkt 4. 
Rådmannen fremmet følgende forslag til nytt punkt 5: 
«Kommunestyret oppfordrer at et søkes om finansiering av 
arrangementskoordinatorstillingen fra alle kommuner som nyter godt av arbeidet. 
Kommunestyret forutsetter at Visit Lillehammer AS gjennomfører dette». 
 
Det ble ført stemt alternativt over rådmannens forslag og Roar Øiens  forslag til setning nr 2 i 
punkt 1. Roar Øiens  forslag ble enstemmig vedtatt. 
Det ble så stemt over punkt 1 med vedtatt endring som ble enstemmig vedtatt. 
Rådmannens forslag til nytt punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 
Punkt 3. Enstemmig som rådmannens innstilling. 
Punkt 4. Enstemmig som rådmannens innstilling. 
Rådmannens forslag til nytt punkt 5 ble enstemmig vedtatt. 
 
Til slutt ble det stemt over punkt 1-5 med vedtatte endringer som ble enstemmig vedtatt. 
 
Formannskapets innstilling: 

1. Øyer kommune deltar i spleiselag i henhold til finansieringsplanen, til regional 
arrangementskoordinator, med et beløp på kr 75.000 pr år i 3-årsperioden 2016 – 
2018. Kommunestyret ber om en årlig evaluering, der det i rapporten fremkommer 
hvilken rolle, påvirkning og medvirkning arrangementskoordinator har hatt i det 
enkelte arrangement. Hva har vi igjen? 

2. Kommunestyret forutsetter et godt, konstruktivt og rasjonelt samarbeid mellom Visit 
Lillehammer v/arrangementskoordinatoren og Næringsutviklingsenheten som er 
etablert av Lillehammer, Gausdal og øyer for å utvikle regionens næringsliv. Det er en 
forutsetning at de øvrige instansene bidrar i henhold til finansieringsplanen. 

3. Øyer kommune bidrar med tilsvarende beløp for 2015. 
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4. Kommunens årlige bidrag finansieres ved disponering av kommunale 
næringsfondsmidler. 

5. Kommunestyret oppfordrer at det søkes om finansiering av 
arrangementskoordinatorstillingen fra alle kommuner som nyter godt av arbeidet. 
Kommunestyret forutsetter at Visit Lillehammer AS gjennomfører dette. 
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KONSOLIDERING FILMFOND 2015 
 
 

Saksbehandler:  Frode Fossbakken Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/1935    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
77/15 Formannskapet 08.12.2015 
115/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Rapport om konsolidering av filmfondene Filminvest AS og Film3 AS, med forslag til 
vedtekter og stiftelsesdokumenter 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
St.meld. nr. 30 (2014-2015) Filmmeldingen 
 
Sammendrag: 
I denne saken foreslår rådmannen at Øyer kommune slutter seg til konsolidering av 
filmfondene i Innlandet (Film3) og Midt-Norge (Filminvest AS) og går inn som medeier 
med 1 % av aksjene i det nye fondet og med tilsvarende bidrag til drift og fond. Det nye 
regionale filmfondets forretningsadresse er forutsatt å være Lillehammer. Dette forventes å 
styrke filmsatsingen, bransjeutvikling og utløse økt statlige bevilgninger til det regionale 
filmfondet. Satsingen er i tråd med regionens vedtatte strategier for filmutvikling. Film3 
AS foreslås avviklet. 
 
Saksutredning: 
Meld. St. 30 (2014-2015) En framtidsrettet filmpolitikk ble lagt fram av kulturministeren 
29.05.15 med forslag til flere endringer i den statlige filmpolitikken. Meldingen legger til 
grunn at eksisterende regionale filmfond i Norge skal konsolideres for å legge til rette for 
solide, regionale kraftsentre som en reell motvekt til filmmiljøet i det sentrale Østlandet. Det 
opprettes en ny tilskuddsordning med tilskudd til to til tre konsoliderte filmfond. 
 
Tidligere i høst ble formannskapet orientert om forhandlinger og intensjonserklæring signert 
av eiere av Film3 AS Oppland fylkeskommune, Hedmark fylkeskommune og Lillehammer 
kommune, Øyer kommune, Gausdal kommune og eiere av Filminvest Midt-Norge AS Nord-
Trøndelag fylkeskommune, Sør-Trøndelag fylkeskommune og Trondheim kommune 
vedrørende konsolidering av selskapene Filminvest Midt-Norge AS og Film3 AS. 
Forhandlingene om opprettelsen av et nytt konsolidert filmfond er nå sluttført. 
 
Rådmannen fremmer i denne saken forslag om oppretting av filmfondet Filminvest3 som 
aksjeselskap i løpet av januar 2016. Det fremmes forslag til vedtekter og aksjonæravtale for 
det nye selskapet. Saker med tilsvarende forslag til vedtak fremmes hos de øvrige eierne i 
desember. 
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For øvrig refereres til tidligere kommunestyrevedtak og regional næringsplan om filmsatsing 
i Innlandet. 
 
Rådmannen foreslår at Film3 AS avvikles og forutsetter at også Filminvest Midt-Norge AS 
avvikles. 
 
Fakta 
Statsbudsjettet 2016 
I Prop. 1 S (2015-2016) for budsjettåret 2016 som ble lagt fram 07.10.15, foreslås det å øke 
bevilgningen til regionale filmfond med 8,8 millioner kroner. Departementet foreslår at det 
totalt bevilges 20 millioner kroner til den nye tilskuddsordningen for regionale filmfond i 
2016. Kravet om at regionen skal bidra med like stort tilskudd som statstilskuddet 
(matchingsmidler) videreføres. 
 
Tilskuddet til de regionale fondene skal bestå av et grunntilskudd og et aktivitetsbasert 
tilskudd. Grunntilskuddet foreslås å utgjøre 13 millioner kroner av bevilgningen til regionale 
filmfond. Ved fastsettelse av grunntilskuddet skal det tas hensyn til antall fylker som deltar i 
konsolideringen. For å gi best mulig forutsigbarhet for fondene mener departementet at 
grunntilskuddet bør ligge på dette nivået de neste årene.  
 
Det aktivitetsbaserte tilskuddet vil baseres på en vurdering av oppnådde resultater i 
regionen samt realistiske planer for det nye konsoliderte fondet. Det foreslås at denne delen 
av tilskuddet skal utgjøre 7 millioner kroner i 2016. I fastsettelsen av dette tilskuddet vil det 
blant annet legges vekt på fondenes evne til å tiltrekke seg frisk kapital og til å styrke 
regionenes rolle som kraftsenter for film.  
 
For budsjettåret 2016 gjelder følgende: 
– Tilskudd gis kun til regionale fond som har gjennomført konsolideringsprosesser med 
andre regionale fond og eiere, eller som kan legge fram forpliktende vedtak fra fond og eiere 
om at konsolideringen vil bli fullført innen utbetaling av statstilskuddet. 
– Søknadsfristen er 1. februar 2016. 
 
Prosess 
I møte mellom eierne av Film3 AS og Filminvest Midt-Norge AS på Gardermoen 13.08.15 
ble det nedsatt ei arbeidsgruppe som fikk i oppdrag å utarbeide en rapport ut fra mandatet 
som ble gitt i intensjonserklæringen. Det er i tillegg gjennomført møter med politiske 
representanter fra de største eierne 09.10.15 og 15.10.15 for nødvendige avklaringer 
mellom partene. I møte mellom eierne av Film3 AS og Filminvest Midt-Norge AS 23.10.2015 
ble rapporten (vedlegg) som danner grunnlaget for selskapsdannelsen ferdigstilt. Øyer 
kommune har ikke vært representert i forhandlingene, men har blitt holdt løpende 
informert om utviklingen. 
 
Hovedtrekk i forslaget til etablering av det nye filmfondet 
Fylkeskommunene Oppland, Hedmark, Sør-Trøndelag og Nord-Trøndelag, samt Trondheim, 
Lillehammer, Øyer og Gausdal kommuner blir eiere av det nye selskapet. Aksjefordelingen 
skjer med 50 % andeler til Trondheim kommune/Trøndelag og 50 % til kommuner og 
fylkeskommuner i Innlandet.  
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Formålet med selskapet, slik det foreslås i vedtektene, er: 
«Selskapets formål er å legge til rette for audiovisuell produksjon i hele regionen. Fondet skal 
i hovedsak tilby finansiering til spillefilm, større dokumentarer, tv-serier og spillproduksjon. 
Selskapet skal både tilby finansiering og bidra til utvikling av produksjoner i samarbeid med 
regional bransje.» 
 
Følgende punkter er nedfelt i forslag til stiftelsesdokument med aksjonæravtale og 
vedtekter. 

 Selskapet skal ha forretningsadresse Lillehammer, men skal beholde to kontor, i 
Lillehammer og i Trondheim 

 Navn i konsolideringsfasen er Filminvest3 AS 

 Innestående fondskapital i Film3 AS ca. 10 millioner kroner og innestående 
fondskapital i Filminvest Midt-Norge AS ca. 6 millioner kroner pr. 31.12.15 
overføres til det nye fondet 

 Overgangen fra dagens to selskaper til det nye selskapet vil være en 
virksomhetsoverdragelse 

 Eierandelene fordeles likt 50/50 mellom Trøndelag og Innlandet 

 Eiernes tilskudd til selskapet skal følge eierandelene 

 Eierne skal bidra med årlige tilskudd til drift og årlige tilskudd til fond 

 Styret skal bestå av fem til sju medlemmer med personlige varamedlemmer 

 Styret skal ha en sammensetning som sikrer at de to opprinnelige filmregionene er 
representert i styret 

 Trøndelag oppnevner styreleder for minimum de fire første årene 

 Det opprettes en valgkomité med tre medlemmer der eierne skal være representert 
med en eller flere medlemmer 

 Daglig leder ansettes på åremål av det nye styret 

 Daglig leder har arbeidsplikt både i Lillehammer og i Trondheim 

 Styret kan gi daglig leder fullmakt for bevilgninger inntil en viss sum 
 
Økonomiske konsekvenser 
Foreslåtte finansieringsmodell med årlige tilskudd til drift og tilskudd til fond forutsetter lik 
finansiering fra Innlandet og fra Trøndelag. Med en eierandel på 1 % blir Øyer kommunes 
andel av finansieringen i tråd med anslått finansieringsplan som følger: 
 
1. Aksjekapital kr 12.000,- 
2. Årlig tilskudd til drift ca kr 35.000 
3. Årlig tilskudd til fond ca kr 60.000 
 
Tilskudd til drift er beregnet ut fra dagens nivå på samlet driftsbudsjett for de to fondene. 
 
Tilskudd til fond er beregnet ut fra et sannsynlig nivå på statstilskudd på 6 millioner kroner, 
jfr rapporten Konsolidering av Film3 og Filminvest Midt-Norge side 19-21, og ramme for 
overnevnte tilskuddsordning i statsbudsjettet. Det endelige tilskuddet fra staten vil ikke 
være klart før etter fordeling vinteren 2016. Rådmannen foreslår derfor at justert tilskudd til 
fond og drift belastes kommunalt næringsfond når disse tallene er klare. Aksjekapitalen kr 
12.000 vil kunne tilbakeføres når Film3 legges ned. 
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Møtet 23.10.15 satte som forutsetning at senere avkastning og tilbakebetaling fra prosjekter 
som fondene tidligere har investert i, overføres til det nye selskapet. 
 
Videre framdrift for opprettelse av selskapet 
I møtet 23.10.15 ble det besluttet å nedsette en interim valgkomité med én representant fra 
hver av de største eierne. Oppdraget er å finne kandidater til det første styret for filmfondet. 
Valgkomiteen blir bedt om å legge vekt på at de foreslåtte kandidatene har den nødvendige 
erfaring, kompetanse og kapasitet til å utføre de aktuelle vervene på en tilfredsstillende 
måte. 
 
Filmkommisjon 
Trøndelag har i dag en filmkommisjon knyttet til Midtnorsk filmsenter AS, mens Innlandet 
ikke har en egen kommisjon. I møtet 23.10. var det enighet om at spørsmålet om 
filmkommisjon må utredes nærmere. Intensjonen er å se en filmkommisjon som virkemiddel 
for hele regionen. 
 
Vurdering: 
Film er prioritert satsing i den regionale næringsplanen: 
«Film, TV og interaktive medier er et av de områdene innen kulturnæringsfeltet med størst 
næringspotensial og samtidig et område der regionen har en nasjonal posisjon, og hvor det 
gjennom strategisk satsing er et betydelig potensial for ytterligere vekst og utvikling.» 
 
Gjennom kravet om konsolidering ønsker staten å styrke regionale filmfond, og det er lagt 
inn økte bevilgninger i statsbudsjettet. Dersom konsolideringen ikke gjennomføres vil ikke 
bare Film 3 AS og Filminvest Midt-Norge AS miste muligheten for å ta del i den statlige 
satsingen, men regionene som gjennomfører konsolidering vil motta en større andel statlige 
midler. Disse regionene vil da få bedre forutsetninger for å utvikle en levedyktig filmbransje. 
Dette vil først og fremst få konsekvenser for den regionale filmbransjen. Et svakt filmfond i 
Hedmark og Oppland vil gjøre det vanskelig å opprettholde utviklingen av bransjen i 
regionen, og det blir krevende å oppnå målene i den regionale filmstrategien. 
 
En konsolidering bedrer forutsetningene for å utvikle et regionalt kraftsenter som en reell 
motvekt til de dominerende filmmiljøene i Oslo-området/det sentrale østlandsområdet. En 
samlet region vil ha et større potensial for videre vekst, forutsatt at vi klarer å bygge på 
styrken i regionene med et godt samarbeid og en balansert funksjonsfordeling. 
 
Merverdien av konsolideringen vil være: 

 Økt tilgang på statstilskudd og regionale tilskudd 

 Større og mer mangfoldig bransje 

 Økt volum og tilgang på flere produksjoner 

 Større fond gir større handlingsrom for investeringer i enkeltprosjekter 

 Komplementær og styrket kompetanse 
 
Fordelingen av statstilskuddene vil ikke være klar før april 2016, og det er ikke mulig å gjøre 
nøyaktige vurderinger av eiernes økonomiske forpliktelser vedrørende tilskudd til fond. I  
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rådmannens budsjettgrunnlag for 2016 er det lagt til grunn en videreføring av tidligere 
vedtatt bevilgning fra næringsfond. Med beregningsgrunnlaget som er lagt til grunn i 
konsolideringsgrunnlaget, kan årlig bidrag ligge på ca 95.000 avhengig av statlig bevilgning til 
det regionale filmfondet. Dersom statstilskuddet blir høyere enn beregnet, vil rådmannen 
komme tilbake med egen sak om dette. 
 
Målet for konsolideringen av Filminvest Midt-Norge AS og Film3 AS er å sikre en god og 
balansert utvikling som styrker filmbransjen i hele den konsoliderte regionen. Dette må 
gjenspeiles i en reell og balansert funksjonsdeling i det nye filmfondet. 
Rådmannen foreslår på bakgrunn av dette at Øyer kommune vedtar forslag til opprettelse av 
selskapet med aksjonæravtale og vedtekter slik de framgår av vedlegg til saken. 
Ved evt. avvik mellom og fond midler avsatt i budsjettet og tildelinger fra staten bes 
rådmannen om å komme tilbake til dette i forbindelse med budsjett for 2017. 
 
Alternativt kan Øyer kommune velge og ikke delta i stiftelsen av et konsolidert filmfond, 
Filminvest3 AS. Dette er i så fall ikke i tråd med vedtatt regional næringsplan (fsk-sak 60/14, 
19.8.14). Dersom andre interessenter ønsker å kjøpe Øyer kommunes eierandel i Film3 AS 
for å realisere etableringen av Filminvest3 AS må rådmannen utrede dette i en egen sak. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
1. Øyer kommune vedtar opprettelsen av filmfondet Filminvest3 AS som et aksjeselskap 

med Øyer kommune som deleier sammen med Oppland fylkeskommune, Hedmark 
fylkeskommune, Sør-Trøndelag fylkeskommune, Nord-Trøndelag fylkeskommune, 
Trondheim, Lillehammer og Gausdal kommuner. 
 

2. Øyer kommune vedtar at aksjeselskapet opprettes med en aksjekapital på 1 200 000 
kroner fordelt på 1200 aksjer á 1 000 kroner fullt innbetalt og lydende på navn. 
 

3. Øyer kommune går inn som eier i selskapet ved tegning av 12 aksjer for 12.000 kroner. 
 

4. Kontant innbetaling av aksjekapitalen finansieres innenfor rammen til næringsfondet for 
2016. 
 

5. Kostnadene ved dannelse av selskapet dekkes av Filminvest3 AS. 
 

6. Øyer Kommune vedtar aksjonæravtale for Filminvest3 AS slik den framgår av vedlegg 
til saken. 
 

7. Øyer Kommune vedtar vedtekter for aksjeselskapet Filminvest3 AS slik de framgår av 
vedlegg til saken. 
 

8. Grunnfond finansieres gjennom overføring av eksisterende kapital i selskapene 
Filminvest AS og Film3 AS pr. 31.12.15. 
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9. Øyer kommune slutter seg til finansieringsmodellen som framgår av saken, med årlig 
tilskudd til drift, og årlig tilskudd til fond.  
 

10. Tilskudd til drift og fondsmidler dekkes innenfor kommunalt næringsfond for 2016 
med en mindre justering som framgår av saken. 
 

11. Øyer Kommune vedtar at Film3 avvikles og forutsetter videre at Filminvest MidtNorge 
AS også avvikles.  

 
Sveinar Kildal Frode Fossbakken 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 77/15 
 
Behandling: 
Mari Botterud (H) fremmet følgende endringsforslag: 

1. Øyer kommune tar ikke del i konsolideringen av Film3 AS inn i Filminvest3 AS med 
det foreliggende forslag til aksjonnæravtale. 

 
2. Dersom andre interessenter ønsker å kjøpe Øyer kommunes andel i Film3 AS for å 

realisere etableringen av Filminvest3 AS, bes rådmannen om å fremme en egen sak 
med dette som siktemål. 

 
3. Rådmannen bes fremme en ny sak på et senere tidspunkt vedrørende Øyer 

kommunes eventuelle inntreden i Filminvest3 AS dersom de økonomiske 
forpliktelsene ved et slikt engasjement får en tydeligere begrensning eller at 
endringer i andre relevante forutsetninger aktualiserer ny behandling av saken. 

 
Ved alternativ avstemning mellom rådmannens  innstilling og Mari Botteruds endringsforslag 
ble Mari Botteruds forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Formannskapets innstilling: 

1. 1.Øyer kommune tar ikke del i konsolideringen av Film3 AS inn i Filminvest3 AS med 
det foreliggende forslag til aksjonæravtale. 

 
2. 2.Dersom andre interessenter ønsker å kjøpe Øyer kommunes andel i Film3 AS for å 

realisere etableringen av Filminvest3 AS, bes rådmannen om å fremme en egen sak 
med dette som siktemål. 

 
3. 3.Rådmannen bes fremme en ny sak på et senere tidspunkt vedrørende Øyer 

kommunes eventuelle inntreden i Filminvest3 AS dersom de økonomiske 
forpliktelsene ved et slikt engasjement får en tydeligere begrensning eller at 
endringer i andre relevante forutsetninger aktualiserer ny behandling av saken. 
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KOMMUNAL PLANSTRATEGI - ØYER 2016-2019 
OPPSTART 
 

Saksbehandler:  Bente Moringen Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2112    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
78/15 Formannskapet 08.12.2015  
116/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
1. Skjematisk oversikt: «Status i planstatus for Øyer kommune», datert 30.11.2015. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Veileder – Kommunal planstrategi, T-1494 
http://www.regjeringen.no/upload/MD/2011/vedlegg/veiledninger/kommunal_planstrategi
/kommunal_planstrategi.pdf  
 
Nasjonale forventninger til regional og kommunal planlegging (2015) 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nasjonale-forventninger-til-regional-og-
kommunal-planlegging/id2416682/  
 
Kommunebilder 2015 (publiseres 26. oktober 2015) 
https://www.fylkesmannen.no/Oppland/Kommunal-styring/2015-Kommunebilder/ 
 
 
Sammendrag: 
I henhold til Kommunelovens § 5 og Plan- og bygningslovens § 10-1 skal kommunen 
utarbeide en kommunal planstrategi, på bakgrunn av dette fremmes følgende forsalg: 
 
1. Kommunestyret tar «Status i planarbeidet i Øyer kommune», datert 30.11.2015 til 
orientering. Det opprettes fortløpende saksutvalg for utredning og vurdering av utvalgte 
planer, som skal igangsettes før ny planstrategi er vedtatt. 
 
2. Kommunestyret i Øyer vedtar at arbeidet med planstrategi startet opp umiddelbart, i tråd 
med forslag til fremdriftsplan. Kommunestyret vedtar videre forslaget til organisering, med 
Kommunestyret som prosjekteier, Formannskapet som styringsgruppe, samt en 
administrativ arbeidsgruppe. 
 
Saksutredning: 
I henhold til Kommunelovens § 5 skal:   
«1. Kommunen skal utarbeide en samordnet plan for den kommunale virksomhet. 
Fylkeskommunen skal utarbeide en regional planstrategi og kan utarbeide regional plan. 
Regional plan skal samordne statens, fylkeskommunens og kommunenes virksomhet i fylket.  

http://www.regjeringen.no/upload/MD/2011/vedlegg/veiledninger/kommunal_planstrategi/kommunal_planstrategi.pdf
http://www.regjeringen.no/upload/MD/2011/vedlegg/veiledninger/kommunal_planstrategi/kommunal_planstrategi.pdf
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nasjonale-forventninger-til-regional-og-kommunal-planlegging/id2416682/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nasjonale-forventninger-til-regional-og-kommunal-planlegging/id2416682/
https://www.fylkesmannen.no/Oppland/Kommunal-styring/2015-Kommunebilder/
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2. Kommune- og fylkeskommuneplanleggingen skal bygge på en realistisk vurdering av den 
forventede utvikling i kommunen eller fylkeskommunen, og av de økonomiske ressurser som 
vil stå til rådighet, slik dette framgår av økonomiplanen.  
3. Nærmere bestemmelser om den kommunale og fylkeskommunale planlegging gis ved 
lov.» 
 
Plan- og bygningsloven pålegger kommunestyret å utarbeide og vedta en kommunal 
planstrategi minst en gang i hver valgperiode og senest innen ett år etter konstituering, jf. 
plan- og bygningslovens § 10-1.  
 
Den kommunale planstrategien er et hjelpemiddel for det nye kommunestyret til å avklare 
hvilke planoppgaver kommunen skal prioritere i valgperioden for å møte kommunens behov. 
Et viktig siktemål er å styrke den politiske styringen av hvilke planoppgaver som skal 
prioriteres. Arbeidet med kommunal planstrategi vil gi en bedre og mer systematisk 
vurdering av kommunens planbehov slik at kommunen bedre kan møte de aktuelle 
utfordringene.  
  
Gjennom vedtaket av den kommunale planstrategien skal kommunestyret ta stilling til om: 
1. Kommuneplanen helt eller delvis skal revideres.  
2. Kommunens fremtidige planbehov – herunder nye planer, revidering av gjeldene planer 

eller oppheving av disse  
3. Behov for systematisering av gjeldende plangrunnlag.  
 
Planstrategien er også da et egnet verktøy for å vurdere kommunens plansystem, 
planressurser og samlede planbehov i kommunestyreperioden knyttet til 
kommunedelplaner, tema- og sektor(fag)planer. 
 
Den kommunale planstrategien er ikke en plan, men et hjelpemiddel for kommunen til å 
fastlegge det videre planarbeidet. Kommunal planstrategi er følgelig ikke en arena for å 
vedta mål og strategier, men å drøfte utviklingstrekk i kommunen som samfunn og 
organisasjon som grunnlag for å vurdere planbehovet i kommunestyreperioden. 
Iht. PBL § 10-1 bør planstrategien omfatte en drøfting av kommunens strategiske valg 
knyttet til samfunnsutvikling, herunder langsiktig arealbruk, miljøutfordringer, sektorenes 
virksomhet og en vurdering av kommunens planbehov i valgperioden. 
 
Kommunen skal innhente synspunkter fra nabokommuner, statlige og regionale organer i 
forbindelse med arbeidet med planstrategien. Samarbeidet med nabokommuner er viktig 
blant annet fordi det kan bidra til å identifisere og avklare interkommunale planoppgaver i 
planperioden. I tillegg vil samhandlingen med regional stat og fylkeskommunen kunne bidra 
til å få en god dialog om planbehov som følge av nasjonale føringer og regionale 
utfordringer. 
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Vurdering:  
Kommuneplanen består av en samfunnsdel og en arealdel, og det er i kommuneplanen nye 
mål og strategier skal behandles og vedtas, og ikke i denne kommunale planstrategien. 
Kommunen skal gjennom denne prosessen ta stilling til om kommuneplanen skal revideres 
eller videreføres uten endringer. En viktig del av grunnlaget for å vurdere om 
kommuneplanen skal revideres vil være erfaringene med gjeldende kommuneplan, 
utviklingstrekkene framover og de utfordringene kommunen som samfunn og organisasjon, 
samt hvilken grad det nye kommunestyret ønsker en ny eller endret politikk for kommunen. 
Den vedtatte planstrategien vil være retningsgivende for kommunens prioriteringer av 
planoppgaver de neste 4 årene.  
 
Nasjonale forventninger til planlegging, som ble vedtatt 12. juni 2015, skal legges til grunn i 
arbeidet med den kommunale planstrategien, samt i de oppfølgende planprosessene. 
Nasjonale forventninger er det regjeringens forventer at kommunene tar særlighensyn til i 
planleggingen. Forventningene er forskjellige og krever oppfølging på ulikt nivå og på ulik 
måte. De to overordnede temaene er: «Bærekraftig areal – og samfunnsutvikling», samt 
«Attraktive og klimavennlige by- og tettstedsområder».    
 
Organisering  
Det er Kommunestyret som er prosjekteier av arbeidet med planstrategien. De vedtar 
mandatet/oppstartnotatet, samt endelig vedtak av planstrategien. Rådmannen foreslår at 
Formannskapet fungerer som en styringsgruppe for arbeidet. Det er Formannskapet som 
legger planstrategien ut på høring, i henhold til delegeringsreglementet. For å oppnå en god 
arbeidsprosess, der hele aspektet i kommunens forvaltning skal dekkes, etableres det en 
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arbeidsgruppe bestående av Rådmann, sektorledere og strategisk funksjoner), samt 
saksbehandleren for den kommunale planstrategien.   
   

PROSJEKTEIER: 

Kommunestyret 

  

STYRINGSGRUPPE: 

Formannskapet 

  

ARBEIDSGRUPPE: * 

Sektorleder Plan og utvikling (leder) – Therese C. 

Rådmann – Sveinar K. 

Strategiske funksjoner.. – Eli E./ Annikken B./ Anne H.J. 

Sektorleder Velferd – Gerd H. 

Sektorleder Omsorg – Mike G. 

Sektorleder Oppvekst – Bjarne N. 

Sektorleder Kultur og fritid – Frode F. 

  

Fagleder Plan (saksbehandler/sekretær) – Bente M. 

* KL – Kommuneledelsen 
 
I tillegg bør det etableres en interkommunal administrativ arbeidsgruppe bestående av 
representanter fra Lillehammer, Øyer og Gausdal. Den interkommunale arbeidsgruppen skal 
utarbeide et felles kapittel for de tre kommunene om regionens fells utfordringer, samt 
foreslå interkommunale/regionale planer for de fire neste årene.  
 
Medvirkning  
Det vil bli varslet oppstart av arbeidet med den kommunale planstrategien, der statlige og 
regionale myndigheter og nabokommuner blir invitert til innspill.  
I henhold til Pbl. § 10-1 andre ledd vil den kommunale planstrategien gjøres offentlig i 30 
dager før kommunestyrets behandling. Den vil bli sendt til stat, fylke, nabokommuner, samt 
andre aktuelle aktører/parter. 
 
Arbeidsopplegg 
Etablering av styringsgruppe og arbeidsgruppe som beskrevet ovenfor.  
 
Utfordringsnotat 
Utarbeide et utfordringsnotat, der utfordringsnotatet bl.a. skal inneholde en vurdering av 
Øyer kommunens utviklingstrekk og utfordringer. Aktuelle tema for å beskrive 
utviklingstrekk og utfordringer som grunnlag for å vurdere planbehovet er basert på 
temaene i Kommuneplanen samfunnsdel:  
- Bygd og tettsteds utvikling 
- Oppvekst, helse og livskvalitet 
- Kulturarv, ressursforvaltning g miljø 
- Verdiskaping og næringsutvikling 
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- Samferdsel og infrastruktur 
- Samfunnssikkerhet og beredskap 
 
Utfordringsnotatet skal også inneholde en oversikt og en drøfting av kommunens 
folkehelseutfordringer jf. Folkehelseloven. 

 
Arbeidet skal også inneholde en vurdering av kommunens samlede planbehov i 
kommunestyreperioden. Dette gjelder både lovpålagte planoppgaver, men også ikke 
lovpålagte og utredningsarbeid/utviklingsarbeid. Herunder er det viktig med innhentning av 
sektorenes egne vurderinger og regionale sammenfallende planerer og 
gjennomføringsbehov.  
 
Politisk prioritering  
Prioriteringer gjøres gjennom å avholde et arbeidsmøte/planverksted med kommunestyret, i 
henhold til fremdriftsplan. Prioriteringen skal ta utgangspunkt i utfordringsnotatet og 
vurdering av planbehovet, inkludert konsekvenser med tanke på både behov, kapasitet og 
økonomi for de ulike sektorene.   
 
Planstrategi -forslag 
Arbeidsgruppa utarbeider et forslag til planstrategi på bakgrunn av utfordringsnotatet og 
politiske prioriteringer. Formannskapet legger planstrategien ut på høring. Jf. Pbl. § 10-1 der 
det legges til grunn at forsalget til vedtak i kommunestyret skal gjøres offentlig minst 30 
dager før Kommunestyrets behandling.  
 
 
Framdriftsplan 
På bakgrunn av det overstående har rådmannen utarbeidet følgende forslag til 
fremdriftsplan for gjennomføringen av kommunal planstrategi for Øyer.  
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Her er det blant annet tatt hensyn lovens krav om samrådsplikt med stat, fylke og 
nabokommuner skal gjøres offentlig i minst 30 dager for kommunen sluttbehandler 
planstrategien.  
 
Rådmannen foreslår at arbeidet med kommunalplanstrategi gjennomføres i henhold til 
oppsatt fremdriftsplan med vedtak i august 2016. Foreslått arbeidsgruppa utarbeider et 
forslag til utfordringsnotat og utkast til kommunalplanstrategi som kan drøftes i 
styringsgruppa, samt i et eget arbeidsmøte i kommunestyret i mars 2016.  
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
1. Kommunestyret tar «Status i planarbeidet i Øyer kommune», datert 30.11.2015 til 

orientering. Det opprettes fortløpende saksutvalg for utredning og vurdering av utvalgte 
planer, som skal igangsettes før ny planstrategi er vedtatt. 
 

2. Kommunestyret i Øyer vedtar at arbeidet med planstrategi startet opp umiddelbart, i 
tråd med forslag til fremdriftsplan. Kommunestyret vedtar videre forslaget til 
organisering, med Kommunestyret som prosjekteier, Formannskapet som 
styringsgruppe, samt en administrativ arbeidsgruppe. 
 

 
Sveinar Kildal Bente Moringen 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 78/15 
 
Behandling: 
Rådmannens innstilling punkt 1 enstemmig vedtatt. 
Rådmannens innstilling punkt 2 enstemmig vedtatt. 
Det ble så stemt over rådmannens innstilling samlet som ble enstemmig vedtatt. 
 
Formannskapets innstilling: 
 
1. Kommunestyret tar «Status i planarbeidet i Øyer kommune», datert 30.11.2015 til 

orientering. Det opprettes fortløpende saksutvalg for utredning og vurdering av utvalgte 
planer, som skal igangsettes før ny planstrategi er vedtatt. 
 

2. Kommunestyret i Øyer vedtar at arbeidet med planstrategi starter opp umiddelbart, i 
tråd med forslag til fremdriftsplan. Kommunestyret vedtar videre forslaget til 
organisering, med Kommunestyret som prosjekteier, Formannskapet som 
styringsgruppe, samt en administrativ arbeidsgruppe. 
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ENDRINGER I DRIFTS OG INVESTERINGSBUDSJETTET FOR 2015 
 
 

Saksbehandler:  Annikken Reitan Borgestrand Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2123    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
79/15 Formannskapet 08.12.2015 
117/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 

1. Tabell 1 – Budsjettjusteringer 
 
Sammendrag: 
I henhold til gjeldende regler for budsjettering og regnskapsføring av investeringsprosjekter 
skal det gjøres en rebudsjettering av investeringsprosjekter hvor det påløper utgifter i 2015, 
der vedtak om finansiering er gjort tidligere år. Det foreslås at kommunestyret vedtar 
budsjettjusteringer som en følge av dette.  
 
Det foreslås også mindre budsjettjusteringer i drift knyttet til ordningen med redusert 
foreldrebetaling i barnehage. 
 
I tillegg foreslås det justeringer både i drift og i investering som følge av finansiering av 
Hafjell nasjonalanlegg. 
 
Saksutredning: 
Vedlagte tabell gir en samlet oversikt over behov for budsjettjusteringer i 
investeringsbudsjettet for 2015 knyttet til rebudsjettering av investeringer, Dette gjelder 
prosjekter der vedtak om finansiering er gjort tidligere år. Alle justeringer som er foretatt er 
innenfor samlet total bevilgning for prosjektene. Bruk av lån reduseres noe i 2015 med 
bakgrunn i salgsinntekter fra boligområder. 
 
Kompensasjon for tapte inntekter knyttet til redusert foreldrebetaling er tidligere fordelt 
barnehagene etter antall plasser. En oversikt viser at Vidarheim barnehage har relativt sett 
en større andel av redusert foreldrebetaling enn de andre barnehagene i kommunen. Det 
foreslår derfor flytting av midler mellom barnehagene og fellesutgifter knyttet til dette. 
 
Vedtatt finansiering av Nasjonalanlegg Hafjell har ført til regnskapsmessige problemstillinger 
knyttet til skille mellom drift og investering. Kommunen har fått uttalelse både fra egen 
regnskapsavdeling, samt fra firmaet Deloitte, som kjenner godt til saken. 
 
Øyer kommunes inntekter fra salg av aksjene i Hafjell AS, 6,8 millioner kroner, er gitt som et 
investeringsbidrag til Hafjell Nasjonalanlegg AS.  Inntektene fra salg av aksjene skal føres i 
investeringsregnskapet. Selv om kommunen har eierinteresser i Hafjell Nasjonalanlegg AS vil 
organiseringen av selskapet begrense ansvaret som ligger på kommunen. Dette gjør at en 
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overføring til Hafjell Nasjonalanlegg AS må behandles som et tilskudd som skal føres i 
driftsregnskapet. 
 
Utgiften/tilskuddet på 6,8 millioner kroner vil måtte gå fra drift, og inntekten fra salget av 
aksjene inntektsføres i investering. Dette vil ikke ha noen likviditetsmessig konsekvens for 
kommunen, men en regnskapsmessig konsekvens. 
 
Vurdering: 
Rådmannen ser ikke at det er hensiktsmessig å gjøre endringer i forhold til den 
finansieringsavtalen som er inngått knyttet til Hafjell nasjonalanlegg, da dette også kan 
medføre problemstillinger knyttet til kommunal regnskapsføring. Det foreslår derfor å 
redusere overføring fra drift til investering i sin helhet, i tillegg foreslås det reduksjon i 
avsetning til netto driftsresultat på ca 5,8 millioner kroner. Dette medfører en gjenstående 
avsetning til netto driftsresultat på 5,5 millioner kroner i 2015. 
 
Rådmannen mener det er viktig å finne fornuftige løsninger på bruk av inntekten av salget av 
aksjene, Det er blitt vurdert avsetning til ubundet investeringsfond for å kunne møte 
framtidige investeringer eller nedbetaling på eksisterende lånegjeld.  
 
Grunnet kommunens store gjeldsgrad foreslår rådmannen ekstraordinært avdrag på samme 
størrelse som reduksjonen i avsetningen til disposisjonsfond. I tillegg ble det i budsjettet for 
2015 vedtatt at inntektene fra salg av Orretun og Vestlund barnehager skulle gå til 
nedbetaling av gjeld. Totalt foreslås det derfor et ekstraordinært avdrag på 8,5 millioner 
kroner i 2015. Dette betyr en årlig mindreutgift til renter og avdrag på ca 500.000 kroner. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 

1. Kommunestyret vedtar budsjettjusteringer i henhold til vedlagte tabell. 
2. Kommunestyret vedtar ekstraordinært avdrag på lån i størrelsesorden 8,5 millioner 

kroner. 
 
 
Sveinar Kildal Annikken Reitan Borgestrand 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 79/15 
 
Behandling: 
Enstemmig som rådmannens innstilling. 
 
Formannskapets innstilling: 

1. Kommunestyret vedtar budsjettjusteringer i henhold til vedlagte tabell. 
2. Kommunestyret vedtar ekstraordinært avdrag på lån i størrelsesorden 8,5 millioner 

kroner. 
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VASSDRAGSFORBUNDET OG DRIFTSASSISTANSEN FOR VANN OG AVLØP - FULLMAKTER TIL 
RÅDMANNEN 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2124    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
80/15 Formannskapet 08.12.2015 
118/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Ingen 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Vedtekter - Vassdragsforbundet for Mjøsa med tilløpselver. 
Reglene for organisering av Driftsassistansen for vann og avløp i Oppland (DiO) 
 
Sammendrag: 
Kommunestyret inviteres til å delegere myndigheten til å representere kommunen i de 
styrende organene i Vassdragsforbundet for Mjøsa med tilløpselver og i årsmøtene i DiO, til 
rådmannen. Dette er innarbeidet praksis, men ikke formelt vedtatt. 
 
Saksutredning: 
Øyer kommune er medlem i Vassdragsforbundet for Mjøsa med tilløpselver. I henhold til 
vedtektene skal Vassdragsforbundet arbeide for en god vannkvalitet og et langsiktig 
økologisk bæredyktig og variert livsmiljø i vassdragssystemet. Forbundet er en ideell 
forening. Styrende organer er årsmøte og styre. Rådmannen finner det formelt riktig å be 
om fullmakt til å representere Øyer kommune i de styrende organene i Vassdragsforbundet 
for Mjøsa med tilløpselver. 
 
Øyer kommune er medlem i Driftsassistansen for vann og avløp i Oppland (DiO). Formålet 
med DiO er å bistå kommuner og eiere av private vannforsyningssystemer og avløpsanlegg, 
slik at driften av deres anlegg blir så god som mulig og at egne og myndighetenes krav 
tilfredsstilles. Styrende organer er årsmøte og styre. Styreleder utnevnes av KS Oppland, 
mens øvrige styremedlemmer velges blant de ansatte innenfor VA-området i 
medlemskommunene. Rådmannen finner det formelt riktig å be om fullmakt til å 
representere Øyer kommune i DiO sine årsmøter. 
 
Det er ikke hensiktsmessig at rådmannen selv ivaretar representasjonen i de styrende 
organene i Vassdragsforbundet og DiO, han vil følgelig videredelegere til andre ansatte i 
kommunen. 
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Vurdering: 
I praksis er det representanter fra administrasjonen som har møtt i de styrende organene i 
Vassdragsforbundet og i DiO sine årsmøter. Kommunestyrets vedtak vil følgelig formalisere 
en godt innarbeidet og hensiktsmessig praksis. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Kommunestyret delegerer til rådmannen å representere Øyer kommune i de styrende 
organene i Vassdragsforbundet for Mjøsa med tilløpselver og i årsmøtene i Driftsassistansen 
for vann og avløp i Oppland (DiO). 
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 80/15 
 
Behandling: 
Enstemmig som rådmannens innstilling. 
 
Formannskapets innstilling: 
Kommunestyret delegerer til rådmannen å representere Øyer kommune i de styrende 
organene i Vassdragsforbundet for Mjøsa med tilløpselver og i årsmøtene i Driftsassistansen 
for vann og avløp i Oppland (DiO). 
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EIERSAMEIET GRANRUDTORGET, HJORTESTIEN BORETTSLAG, GRANRUDMOEN 
BORETTSLAG OG SAMEIET HAFJELLTORGET: FULLMAKTER TIL RÅDMANNEN 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2126    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
81/15 Formannskapet 08.12.2015 
119/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Ingen 
 
Sammendrag: 
Kommunestyret inviteres til å delegere myndigheten til å representere kommunen i de 
styrende organene i eierseksjonssameiet Granrudtorget, Hjortestien borettslag, 
Granrudmoen borettslag og sameiet Hafjelltorget til rådmannen. Dette er en innarbeidet 
praksis, men er ikke formelt behandlet. 
 
Saksutredning: 
Øyer kommune eier 8 leiligheter i eierseksjonssameiet Granrudtorget, 8 andeler i Hjortestien 
borettslag, en leilighet i Granrudmoen borettslag og en næringsseksjon i sameiet 
Hafjelltorget. I praksis har rådmannen ved forskjellige personer i administrasjonen og/eller 
vaktmestertjenesten representert kommunen i disse enhetenes styrende organer. 
Rådmannen ønsker ved denne saken å få formalitetene på plass. Det er ikke hensiktsmessig 
at rådmannen selv ivaretar disse oppdragene, han vil følgelig videredelegere til andre 
ansatte i kommunen.  
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Kommunestyret delegerer til rådmannen å representere Øyer kommune i de styrende 
organene i eierseksjonssameiet Granrudtorget, Hjortestien borettslag, Granrudmoen 
borettslag og sameiet Hafjelltorget.  
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 81/15 
 
Behandling: 
Ordføreren  fremmet følgende endringsforslag: 
«Det velges politiske representanter til de styrende organene i eierseksjonssameiet 
Granrudtorget, Hjortestien borettslag, Granrudmoen borettslag og sameiet Hafjelltorget. 
Saken legges frem for valgnemnda i januar 2016». 
Ved alternativ avstemning ble ordførerens forslag vedtatt med 4 mot 3 stemmer». 
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Formannskapets innstilling: 
Det velges politiske representanter til de styrende organene i eierseksjonssameiet 
Granrudtorget, Hjortestien borettslag, Granrudmoen borettslag og sameiet Hafjelltorget. 
Saken legges frem for valgnemnda i januar 2016». 
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REALISERING AV ØYER KOMMUNES VEDTAK OM BOSETTING AV FLYKTNINGER I 2016 
 
 

Saksbehandler:  Gerd Hvoslef Arkiv: F30  
Arkivsaksnr.: 15/1955    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
86/15 Formannskapet 08.12.2015 
120/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Ingen. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Brev fra Integrerings- og mangfoldsdirektoratet (IMDI), datert 29.07.2015 

Brev fra IMDI, datert 15.10.2016 

Brev fra IMDI datert 23.11.2015 

K-sak 38/15 Plan for integrering og inkludering  

K-sak 59/15 Bosetting av flyktninger med bakgrunn i dagens flyktningekrise 

 

Sammendrag: 
Rådmannen foreslår at Øyer kommunestyre imøtekommer IMDI  sin anmodning om bosetting av 25 

flyktninger i 2016, inkludert minst 5 enslige mindreårige og minst 25 flyktninger i 2017 

inkludert minst 5 enslige mindreårige. 

Saksopplysninger: 

Anmodning om bosetting av flyktninger i Øyer 

I brev av 23.11.2015 fra IMDI, framgår følgende:  

«IMDI viser til tidligere anmodning om bosetting av flyktninger i  2016  sendt 29.07.2015. Her 

ble  

  Øyer kommune bedt om å bosette 21 flyktninger i 2016, I dette brevet oppdateres 

anmodningen  

  til kommunen for 2016 etter at bosettingsbehovet har økt.» 

Øyer kommunestyres siste vedtak vedr. bosetting av flyktninger ble fattet 18.06.2015, sak 

59/15: 

«Øyer kommunestyre vedtar å ta imot det antall flyktninger BLD har anmodet om i hhv. 2015 

og    

 2016. Dvs. 25 flyktninger i 2015 hvorav 5 kvoteflyktninger og 21 flyktninger i 2016 hvorav 7  

 kvoteflyktninger. « 
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I brevet fra IMDI av 23.11.2015, framgår det videre  at Nasjonalt utvalg (representanter fra 

kommune og stat) har oppjustert tidligere bosettingsbehov med ca. 30 % for 2016. For 2017 

er foreløpige plantall oppjustert med 60 % sammenlignet med tidligere plantall. Det er en 

særlig stor økning i antall enslige mindreårige. IMDI ber derfor alle bosettingskommuner om 

også å bosette enslige mindreårige. 

 

På bakgrunn av det økte behovet for bosettingsplasser, ber IMDI Øyer kommune om å ta 

imot 25 flyktninger i 2016, hvorav 5 enslige barn og unge og minst 25 flyktninger i 2017 

hvorav minst 5 enslige barn og unge. Anmodningstallet inkluderer også enslige mindreårige 

under 15 år.  

 

Totalt er økningen på 4 flyktninger utover eksisterende kommunestyrevedtak. Den 

vesentligste endringen er at kommunen nå  blir anmodet om å bosette 5 enslige mindreårige 

flyktninger både i 2016 og i 2017. 

 

Enslige mindreårige. 

Enslige mindreårige er  barn under 15 år og barn/unge mellom 15 og 18 år. 

Tilbudet som kommunen må etablere vil være avhengig av alder og utfordringer. 

  

De mest vanlige bo- og omsorgsløsninger for enslige mindreårige er følgende:  

 Bosettes sammen med slekt eller i fosterhjem. 

      Som regel enslige mindreårige under 15 år 

 Institusjon 

       For enslige mindreårige som har særskilte behov 

 Bofellesskap  

       3-5 ungdommer bor sammen, fulltidsbemanning/turnusordning etter behov, det vil   

      som regel  være enslige mindreårige  over 15 år.    

 Bolig med oppfølging  

       Bosettes i bokollektiv/hybel, ikke fulltidsbemannet, får oppfølging etter behov. Som      

       regel  enslige mindreårige over 15 år.   

 

IMDI har ansvar for å skaffe vedtaksplasser i kommunen for alle enslige mindreårige som 

skal bosettes. IMDI har ansvar for på bosette de mellom 15 og 18 år, mens Barne- og 

familiedirektoratet har ansvar for å bosette  de under 15 år.  

 

Tilskuddsordninger 

IMDI har ulike tilskuddsordninger for bosetting av flyktninger 

Integreringstilskudd – utbetales til kommunen i 5 år  for  alle som bosettes 

Ekstra tilskudd ved bosetting av enslige mindreårige   -  dette utbetales i tillegg til ordinært 

integreringstilskudd og utbetales til og med det året flykningen fyller 20 år.  

Det er også særskilte tilskudd ved bosetting av eldre og bosetting av funksjonshemmede 
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Når det gjelder barn og unge kan kommunen få refusjon fra staten for å dekke eventuelle 

kommunale barnevernstiltak utover kommunens egenandel  

 

Vurdering:  

Av Øyer kommunes plan for integrering og inkludering,  K- sak  38/15, framgår status og 

utfordringer i kommunen arbeid med flyktninger. Tilstrømningen av flyktninger til Norge har 

siden planen ble vedtatt  økt voldsomt i omfang og situasjonen i asylmottakssystemet 

vurderes på statlig nivå, nå som en krise. 

 

Da kommunestyret behandlet sak om bosetting sist i juni 2015 ble det vedtatt å bosette 21 

flyktninger i 2016.  Nå anmodes det om å bosette 25 hvorav minst 5 enslige mindreårige.  

Antallet er ikke vesensforskjellig, forskjellen ligger i bosetting av enslige mindreårige.  

Utfordringer og muligheter knyttet til bosetting av enslige mindreårige  som grunnlag for 

vedtak vil derfor bli omtalt særskilt.  

 Utfordringene i forhold til bosetting generelt er omtalt i plan for integrering og inkludering 

og tiltak framgår av handlingsprogrammet. Områder hvor det er/kan bli  endringer som følge 

av økt bosetting beskrives derfor bare kort. 

 

Boliger. 

Det er nødvendig med større gjennomstrømning i kommunale boliger gjennom bl.a. 

muligheter til å bistå bosatte flyktninger til å skaffe seg egen bolig. Kommunestyret har 

utvidet lånerammen for formidlingslån til 10 mill. i 2016,  og dette er et tiltak som kan bidra 

til å oppnå dette.  Med tanke på bosetting av enslige mindreårige, har kommunen 

kommunale boliger som eventuelt kan benyttes til for eksempel bofelleskap,  

 

Norsk og samfunnskunnskap i introduksjonsprogrammet  

Fra 01.01.2015 er det i hht. kommunestyrevedtak inngått avtale med Lillehammer kommune 

om kjøp av norsk og samfunnskunnskap. Med økt bosetting i Øyer i tillegg til eventuelle 

ordinære asylmottak hvor beboere har rettigheter til norsk og samfunnskunnskap, blir det 

etterhvert en stor gruppe som det må gis tilbud til.  Lillehammer kommune er også anmodet 

om økt bosetting. Det pågår interne drøftinger i Øyer kommune om utfordringene og de skal 

også drøftes nærmere med Lillehammer kommune inneværende mnd.  

 

Barnevern 

Bosetting av enslige mindreårige i det omfang det er anmodet om i 2016 og 2017 vil 

innebære behov for økt kapasitet i barneverntjenesten. Planlegging av mottak for enslige 

mindreårige vil ta tid med tanke på rekruttering av personell med  kompetanse og 

planlegging av tilbud. Et eventuelt vedtak om bosetting av enslige mindreårige vil trolig ikke 

kunne realiseres før 2. halvår 2016. Barnevernlederstilling lyses ut i disse tider og er svært 

viktig å få på plass med tanke på de utfordringer barneverntjenesten generelt har og ikke 

minst med tanke på nye og flere oppgaver ved bosetting av enslige mindreårige. 
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Arbeid og aktivitet  

Plan for integrering og inkludering omhandler flere tiltak som framover vil kreve økt fokus og 

satsing. Det vises til handlingsprogrammet for nærmere beskrivelse av tiltak  

 

Fritid/tilhørighet 

Frivillig sektor involveres  i arbeidet med oppfølging av tiltak i kommunens 

plan for integrering og inkludering. I frivillig sektor ligger det ressurser og muligheter. Med 

tanke på enslige mindreårige vil det være særskilte behov for å sikre deltakelse i aktiviteter 

sammen med andre. 

 

Som det framgår av anmodningen fra IMDI er det et stort behov for å få enslige mindreårige 

ut fra mottak og bosatt i kommunene. Alle bosettingskommuner anmodes derfor om å 

bosette enslige mindreårige.  Rådmannen mener kommunen bør ta utfordringen og legge til 

rette for bosetting av enslige mindreårige.  Mottak av enslige mindreårige vil kreve 

etablering av særskilte tilbud,  og det kommunale tjenesteapparatet må bygges opp i 

henhold til dette. 

Det forutsettes at tjenester og tilbud ved bosetting av flyktninger inkludert enslige 

mindreårige skal dimensjoneres innenfor de rammer som gis gjennom tilskudd fra staten.  

Rådmannen vil  legge  fram en sak for kommunestyret i januar 2016  i forbindelse med 

endringer i statsbudsjettet.  Behovet for budsjettendringer som følge av økt  bosetting vil 

også bli vurdert i den sammenheng. 

 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
1. Øyer kommunestyre vedtar å bosette det antall flyktninger som IMDI har anmodet om: 

   I 2016 bosettes 25 flyktninger, hvorav 5 enslige barn og unge 

   I 2017 bosettes minst 25 flyktninger, hvorav minst 5 enslige barn og unge. 

2.  Rådmannen gis  fullmakt til å dimensjonere kommunens tjenesteapparat  innenfor  

      rammen av økte tilskudd som følger med fra staten til bosettingen. 

 
Sveinar Kildal Gerd Hvoslef 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 86/15 
 
 
Behandling: 
Ordføreren  fremmet følgende tilleggsforslag: 
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«Formannskapet legger til grunn at økningen i bosetting av flyktninger vil medføre behov for 
flere stillinger i kommunen.  Formannskapet er opptatt av at den kapasitet som nye stillinger 
utgjør skal benyttes mest mulig optimalt.  Formannskapet ber administrasjonen om å utrede 
hvor mange flyktninger som kan bosettes utfra forskjellige bemanningsnivåer». 
Det ble først stemt punkt for punkt. 
Punkt 1 :Enstemmig som rådmannens innstilling. 
Punkt 2 :Enstemmig som rådmannens innstilling. 
Nytt punkt 3 :Enstemmig vedtatt som ordførerens  forslag. 
 
Det ble så stemt samlet for innstilling punkt 1-3. Enstemmig vedtatt. 
 
Formannskapets innstilling: 
1.Øyer kommunestyre vedtar å bosette det antall flyktninger som IMDI har anmodet om: 

 I 2016 bosettes 25 flyktninger, hvorav 5 enslige barn og unge 

 I 2017 bosettes minst 25 flyktninger, hvorav minst 5 enslige barn og unge. 

2.Rådmannen gis  fullmakt til å dimensjonere kommunens tjenesteapparat  innenfor  

rammen av økte tilskudd som følger med fra staten til bosettingen. 

 

3.Formannskapet legger til grunn at økningen i bosetting av flyktninger vil medføre behov 
for flere stillinger i kommunen.  Formannskapet er opptatt av at den kapasitet som nye 
stillinger utgjør skal benyttes mest mulig optimalt.  Formannskapet ber administrasjonen om 
å utrede hvor mange flyktninger som kan bosettes utfra forskjellige bemanningsnivåer. 
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AVTALE VEDR. FAKKELMANNEN 
 
 

Saksbehandler:  Sveinar Kildal Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2147    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
87/15 Formannskapet 08.12.2015 
121/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Ingen. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen. 
 
Sammendrag: 
Denne avtalen forutsetter formannskapets endelige godkjennelse, godkjennelse i Øyer 

Næringsråd og godkjennelse av berørte grunneiere.  

 
Saksutredning: 
Bakgrunnen for denne avtalen er et felles ønske fra Øyer kommune, UngdomsOL 2016 og 

Øyer Næringsråd om å rydde og klargjøre Fakkelmannen til UngdomsOL i februar 2016. Øyer 

Næringsråd har i dag en 5–årig avtale (som utgår våren 2016) med grunneierne om rydding 

og vedlikehold av Fakkelmannen og denne avtalen omfatter tilvekst av løvtrær. Tilvekst av 

bartrær er ikke omfattet fordi det har vært tenkt at Fakkelmannen skulle gro igjen etter OL i 

1994. Med tiden har Fakkelmannen blitt et ikon for Øyer og Hafjell og det fremstår som 

svært ønskelig å bevare Fakkelmannen så lenge som mulig. For å få til dette må 

Fakkelmannen ryddes for gran og furu i tillegg til løvtrær. Øyer kommune har initiert en 

prosess med grunneierne for å finne frem til en avtale med grunneierne hvor formålet er å 

bevare Fakkelmannen som ikon så lenge som mulig. Øyer kommune har i 

investeringsbudsjettet (2014) vedtatt å avsette kr 100 000 til mulig utkjøp av enkelte 

grunneiere slik at Øyer kommune kan bli grunneier av Fakkelmannen. Grunneierne har vært 

positive til en langsiktig løsning, men saken har tatt lang tid å gjennomføre.  

En varig løsning av Fakkelmannen vil kreve aktiv skogpleie. Ingen vil kun garantere at 

Fakkelmannen vil kunne vare til evig tid, men det er et felles ønske om at Fakkelmannen kan 

bestå så lenge som mulig.  

Det er fra Øyer Næringsråd stillet en henvendelse til Øyer kommune om at Øyer kommune 

bidrar til at Fakkelmannen blir ryddet til UngdomsOL. Grunneierne ønsker en avtale hvor det 

sikres at de ikke lider et økonomisk fremtidig tap dersom bartrær nå ryddes. Øyer 
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Næringsråd vil selv forestå den praktiske gjennomføring av ryddingen slik at Fakkelmannen 

får «barbert leggene».  

Det tas sikte på å komme frem til en ny og langsiktig avtale for Fakkelmannen innen 1.7.16.  

 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Berørte grunneiere, Øyer Næringsråd og Øyer kommune er enige om rydding av bar og 

løvtrær i Fakkelmannen til UngdomsOL. Øyer kommune vil i henhold til denne avtale 

garantere overfor berørte grunneiere at dersom det ikke etableres en ny langsiktig avtale for 

Fakkelmannen så vil Øyer kommune dekke det økonomiske tapet for den tapte 

skogproduksjon som følge av rydding gjennomført til UngdomsOL. Eventuell økonomisk tap 

beregnes av jordskifteretten. Gebyr til jordskifteretten dekkes av Øyer kommune. Rydding av 

Fakkelmannen gjennomføres av Øyer Næringsråd. 

Øyer Kommune   Øyer Næringsråd  Grunneiere 

Ordfører   Erik Fostervoll, leder  Svein Løken, grunneierrepr. 

 
Sveinar Kildal  
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 87/15 
 
Behandling: 
Stein Plukkerud og Roar Øien reiste spørsmål om sin habilitet i sak 87/15. I henhold til 
bestemmelsen i Forvaltningsloven §6 annet ledd fremmet ordfører forslag om at Stein 
Plukkerud og Roar Øien erklæres habile under sakens behandling. Stein Plukkerud og Roar 
Øien fratrådte under avstemningen. Enstemmig vedtatt som ordførerens forslag. Stein 
Plukkerud og Roar Øien tiltrådte formannskapet. 
 
Enstemmig vedtatt som rådmannens innstilling. 
 
 
Formannskapets innstilling: 
Kommunestyret viser til avtalen mellom berørte grunneiere, Øyer Næringsråd og Øyer 

kommune om rydding av bar og løvtrær i Fakkelmannen til UngdomsOL. Øyer kommune vil i 

henhold til denne avtale garantere overfor berørte grunneiere at dersom det ikke etableres 

en ny langsiktig avtale for Fakkelmannen så vil Øyer kommune dekke det økonomiske tapet 

for den tapte skogproduksjon som følge av rydding gjennomført til UngdomsOL. Eventuelt  

økonomisk tap beregnes av jordskifteretten. Gebyr til jordskifteretten dekkes av Øyer 

kommune. Rydding av Fakkelmannen gjennomføres av Øyer Næringsråd. 
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PRESISERING AV FRITIDS- OG TURISTFORMÅL  OPPFYLLELSE AV REGULERINGSFORMÅL/ 
KOMMERSIELL FRITIDSBEBYGGELSE 
SAKSUTVALG - MANDAT 
 

Saksbehandler:  Sveinar Kildal Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2157    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
88/15 Formannskapet 08.12.2015 
122/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
 
I kommunestyrets møte 26.11.15, sak 97/15 gjorde kommunestyret slik vedtak: 
 
Saken er prinsipiell og skal behandles i kommunestyret. 
Spørsmålet om utleieplikt på næringsareal og bruken av disse skal vurderes i forbindelse 
med arbeidet med kommunedelplan Øyer Sør. 
 
Saken bør få en avklaring før kommunedelplan for Øyer Sør er ferdigbehandlet, derfor 
oppnevner kommunestyret et saksutvalg på 5 personer. 
Formannskapet utarbeider mandat, sammensetning/representasjon og fremdriftsplan som 
legges frem for kommunestyret i desember 2015. 
Saksutvalget skal komme med sin innstilling innen 1.juni 2016. 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 

1. Saksutvalgets mandat er: 

2. Saksutvalget består av følgende 5 medlemmer: 
 
Rådmannen oppnevner saksbehandler. 
 
Sveinar Kildal  
Rådmann 
 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 88/15 
 
Behandling: 
Stein Plukkerud og Roar Øien reiste spørsmål om sin habilitet i sak 88/15. I henhold til 
bestemmelsen i Forvaltningsloven §6 annet ledd fremmet ordfører forslag om at Stein 
Plukkerud og Roar Øien erklæres inhabile under sakens behandling. Stein Plukkerud og Roar 
Øien fratrådte under avstemningen. Enstemmig vedtatt som ordførerens forslag. 
Saken  behandlet med 5 medlemmer. 
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Det ble bedt om gruppemøte. Møtet ble hevet. Møtet ble satt. 
 
Følgende omforente forslag til Mandat saksutvalg ble fremmet: 
«Saksutvalget skal utarbeide forslag på retningslinjer/bestemmelser som skal brukes for 
private leiligheter og hytter som bygges i områder avsatt til næring. 
Saksutvalget må tilegne seg tilstrekkelig kompetanse gjennom konferanser med bla. 
Utbyggere, leilighetseiere, alpinanlegget, investorer og kommunen m.fl 
Hovedhensikten med dette arbeidet er å få utarbeidet klare retningslinjer/bestemmelser 
som vil fungere i praksis og gi reelle «varme» senger. 
Saksutvalget må tilpasse arbeidet til det offentlige regelverk. 
Saksutvalget skal komme med sin innstilling innen 1.juni 2016». 
 
Omforent forslag til mandat saksutvalg ble enstemmig vedtatt. 
 
Det ble bedt om gruppemøte. Møtet ble hevet. Møtet ble satt. 
 
Følgende omforente forslag til saksutvalgets 5 medlemmer ble fremmet: 
Ole Hageløkken, AP 
Lisa Kramprud, AP 
John Berge, H 
Jon Halvor Midtmageli, SP 
Nisveta Tiro, SV 
 
Leder: Ole Hageløkken 
Nestleder: Jon Halvor Midtmageli 
 
Omforent forslag på saksutvalgets 5 medlemmer enstemmig vedtatt. 
Omforent forslag på leder og nestleder enstemmig vedtatt. 
 
Formannskapets innstilling: 
 
1.Saksutvalgets mandat:  
Saksutvalget skal utarbeide forslag på retningslinjer/bestemmelser som skal brukes for 
private leiligheter og hytter som bygges i områder avsatt til næring. 
Saksutvalget må tilegne seg tilstrekkelig kompetanse gjennom konferanser med bla. 
Utbyggere, leilighetseiere, alpinanlegget, investorer og kommunen m.fl 
Hovedhensikten med dette arbeidet er å få utarbeidet klare retningslinjer/bestemmelser 
som vil fungere i praksis og gi reelle «varme» senger. 
Saksutvalget må tilpasse arbeidet til det offentlige regelverk. 
Saksutvalget skal komme med sin innstilling innen 1.juni 2016. 
 
2.Saksutvalget består av følgende 5 medlemmer: 
Ole Hageløkken, AP 
Lisa Kramprud, AP 
John Berge, H 
Jon Halvor Midtmageli, SP 
Nisveta Tiro, SV 
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Leder: Ole Hageløkken 
Nestleder: Jon Halvor Midtmageli 
 
Rådmannen oppnevner saksbehandler. 
 
Stein Plukkerud og Roar Øien tiltrådte. 
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FORSKUTTERING SPILLEMIDLER HAFJELL FREEPARK AS 
 
 

Saksbehandler:  Frode Fossbakken Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2178    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
89/15 Formannskapet 08.12.2015 
123/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
Vedlegg: 
Ingen. 
 
 
Sammendrag: 
Rådmannen foreslår i denne saken å forskuttere en andel spillemidler til Hafjell Freepark AS, 
på kr. 400 000. Midlene dekkes gjennom belastning av disposisjonsfondet. 
 
Saksutredning: 
Øyer kommune har vært en av pådriverne for etablering av Nasjonalanlegget i Hafjell. Som 
en del av dette arbeidet har Hafjell Freepark AS blitt opprettet, bl.a. for å møte kravene i 
forbindelse med YOG Lillehammer 2016. Slopestyle, ski- og boardcross i Hafjell er klart til 
YOG i februar, og det er søkt om spillemidler til dette anlegget på kr. 2 815 916.  
 
I et styremøte i Hafjell Freepark AS 23.3.15 ble det besluttet å be eierne, Norges Skiforbund, 
Oppland Skikrets og Øyer kommune, om mellomfinansiering på kr. 1 200 000 fram til 
spillemidlene ble utbetalt. Øyer kommune skal da stille med kr. 400 000 til denne 
mellomfinansieringen. Ved en inkurie har denne henvendelsen blitt liggende i 
administrasjonen, og legges nå frem for politisk behandling.  
 
En slik forskuttering av spillemidler er av relativt kortvarig karakter, og sikkerheten for 
tilbakebetaling ligger i at alle spillemidler fra Oppland fylkeskommune utbetales til Øyer 
kommune for videreformidling.  
 
Vurdering: 
Øyer kommune har stilt seg bak opprettelsen av Hafjell Nasjonalanlegg og Hafjell Freepark 
AS fra starten av. Øyer kommunes økonomiske forpliktelser har til stor grad vært dekket 
gjennom uttreden av Hafjell Alpinsenter AS. På grunn av YOG Lillehammer 2016 har arbeidet 
med utviklingen av anleggene blitt forsert tidsmessig, og står nå klare til bruk. Det er av 
samme årsak behov for økonomisk støtte fra eierne for å komme i mål med arbeidet, og 
gjennom mva-kompensasjonsordningen for idrettsanlegg kan Hafjell Freepark AS søke 
kompensasjon for arbeidene utført i 2015.  
 
Rådmannen anser en forskuttering av spillemidler til Hafjell Freepark AS på kr. 400 000 å 
være av lav risiko. Behovet grunngis med viktigheten av anlegget for at YOG Lillehammer 
2016 skal framstå som vellykket også for Hafjell og Øyer sin del.  
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Rådmannens forslag til innstilling: 
Øyer kommune forskutterer spillemidler til Hafjell Freepark AS på kr. 400 000, midlene 
tilbakebetales ved utbetaling av spillemidler fra Oppland fylkeskommune. 
Midlene dekkes ved belastning av disposisjonsfondet, saldo etter belastning vil være på  
kr. 12 871 000. 
 
Sveinar Kildal Frode Fossbakken 
Rådmann 
 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.12.2015 sak 89/15 
 
Behandling: 
Stein Plukkerud  reiste spørsmål om sin habilitet i sak 89/15. I henhold til bestemmelsen i 
Forvaltningsloven §6 annet ledd fremmet ordfører forslag om at Stein Plukkerud  erklæres 
habil under sakens behandling. Stein Plukkerud  fratrådte under avstemningen. Enstemmig 
vedtatt som ordførerens forslag. Stein Plukkerud  tiltrådte formannskapet. 
 
Enstemmig som rådmannens innstilling. 
 
Formannskapets innstilling: 
Øyer kommune forskutterer spillemidler til Hafjell Freepark AS på kr. 400 000, midlene 
tilbakebetales ved utbetaling av spillemidler fra Oppland fylkeskommune. 
Midlene dekkes ved belastning av disposisjonsfondet, saldo etter belastning vil være på kr. 
12 871 000. 
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G/BNR 99/1 - SØKNAD OM KONSESJON PÅ FONSTAD I ØYER KOMMUNE ETTER 
KONSESJONSLOVEN § 9 SISTE LEDD 
 
 

Saksbehandler:  Anita Kokslien Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2136    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
65/15 Planutvalget 08.12.2015 
124/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Ingen 
 
Andre saksdokumenter (ikke utsendt):  
Administrasjonens vedtak av 6.7.2007 
Konsesjonssøknad fra Unni Bente Fonstad datert 10.9.2015 
Brev fra Unni Bente Fonstad 2.11.2015 
 
SAMMENDRAG: 
Unni Bente Fonstad ervervet gården Fonstad den 1.1.2007. Ervervet var konsesjonsfritt på 
grunn av slektskap med overdrager. Hun fikk innvilget utsatt boplikt fram til 31.12.2011, men 
har ennå ikke bodd på gården. Det er et bolighus på eiendommen og her bor erververs 
foreldre. Unni Bente Fonstad har ikke bestemt seg for hvordan hun skal fylle boplikten på 
Fonstad og søker om fortsatt utsatt boplikt.  
 
 
SAKSOPPLYSNINGER: 
Bakgrunn:  
Det vises til konsesjonssøknad av 10.9.2015 der Unni Bente Fonstad søker konsesjon på 
landbrukseiendommen Fonstad gnr./bnr. 99/1 i Øyer kommune.  
 
Unni Bente Fonstad ervervet eiendommen Fonstad den 01.01.2007. Ervervet var 
konsesjonsfritt på grunn av slektskap med overdrager. Den 6.7.2007 søkte Unni Bente 
Fonstad fritak fra boplikt og fikk innvilget utsatt boplikt fram til 31.12.2011. Det vises her til 
administrasjonens vedtak fra 6.7.2007.: "Med hjemmel i Odelsloven § 27 innvilger 
Landbrukskontoret i Lillehammer-regionen utsettelse av boplikta på Fonstad gnr 99 bnr 1 
fram til 31.12.2011."  
 
 
Søker har ikke flyttet til eiendommen innen denne fristen. I konsesjonssøknaden skriver 
søker at eiendommen er bebodd av Unni Bente Fonstads foreldre.  
 
Planene for eiendommen er videre drift av Fonstad der Unni Bente Fonstad og hennes 
familie driver jorda og skogen som ligger til eiendommen slik som i dag. I søknaden nevnes 
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salg av eiendommen som et eventuelt alternativ. Søker bor i dag i Øyer, 14,5 km unna 
Fonstad. Denne boenheten er en leilighet i 0-konsesjons område.  
 
Søker ble anmodet om å utdype planene hun har i forhold til Fonstad når det viste seg at hun 
har to boplasser med boplikt å forholde seg til. I brev mottatt ved landbrukskontoret 2.11.15 
forklarer hun at nåværende boplass er midlertidig på grunn av oppussing på gården Kvam i 
Øyer. Kvam har vært søkers boplass inntil juni i 2015. Hun nevner to framtidige alternativer.  
Et er å flytte til Fonstad når hennes foreldre ikke lengre bor der. Det andre alternativet er å 
flytte til Kvam når boligen er oppgradert og deretter vurdere salg av, eller tilflytting til 
Fonstad når bolighuset der står tomt. 
 
Unni Bente Fonstad søker om videre utsatt boplikt i fem år.  
 
 
Fakta om eiendommen:  

 
 
Fonstad er en liten landbrukseiendom. Den ligger relativt sentralt på Tretten på Østsida av 
Lågen, 2,5 km. opp og sør for Tretten sentrum. Til garden ligger seter i Øyer statsallmenning. 
På eiendommen er våningshus som bebos av Unni Fonstads foreldre, i tillegg er det garasje 
og andre landbruksbygninger på gården. 
 
Lovgrunnlaget:  
I henhold til konsesjonsloven § 2 kan ikke fast eiendom erverves uten tillatelse med mindre 
det er gjort unntak i lov eller forskrift.  
Konsesjonsloven § 1 sier: Loven har til formål å regulere og kontrollere omsetningen av fast 
eiendom for å oppnå et effektivt vern om landbrukets produksjonsarealer og slike eier- og 
bruksforhold som er mest gagnlige for samfunnet for blant annet å tilgodese:  
1. Framtidige generasjoners behov  
2. Landbruksnæringen  
3. Behovet for utbyggingsgrunn  
4. Hensynet til miljøet, allmenne naturverninteresser og friluftslivsinteresser  
5. Hensynet til bosettingen  
 
§ 5. (unntak på grunnlag av erververens stilling) 
Konsesjon er ikke nødvendig når erververen er: 
1. eierens ektefelle, eller er i slekt med eieren eller eierens ektefelle i rett oppstigende 
eller nedstigende linje eller i eierens eller ektefellens første sidelinje til og med barn av 
søsken, eller er i svogerskap med eieren i rett oppstigende linje, forutsatt at eieren har sitt 
konsesjonsforhold i orden. Konsesjonsplikt kan likevel følge av § 7 annet ledd. 
2. odelsberettiget til eiendommen. 
 
Forhold som er av betydning for om konsesjon skal gis, er regulert i konsesjonsloven § 9:  
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Ved avgjørelse av søknad om konsesjon for erverv av eiendom som skal nyttes til 
landbruksformål skal det til fordel for søker legges særlig vekt på:  
1. om den avtalte prisen tilgodeser en samfunnsmessig forsvarlig prisutvikling  
2. om erververs formål vil ivareta hensynet til bosetting i området  
3. om ervervet innebærer en driftsmessig god løsning  
4. om erververen ansees skikket til å drive eiendommen  
5. om ervervet ivaretar hensynet til helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet  
 
Første ledd nr. 1 og 4. gjelder ikke sak der nær slekt eller odelsberettiget søker konsesjon 
fordi de ikke skal oppfylle boplikten etter §5 annet ledd. I en slik sak skal det i tillegg til første 
ledd nr. 2, 3 og 5 blant annet legges vekt på eiendommens størrelse, avkastningsevne og 
husforhold. Søkers tilknytning til eiendommen og søkers livssituasjon kan tillegges vekt som 
et korrigerende moment.  
 
 
VURDERING: 
Ved spørsmål om fritak fra den lovbestemte boplikten er det for vurderingen gitt føringer i 
rundskriv M-2/2009 fra Landbruks- og matdepartementet. Det skal legges særlig vekt på 
hensynet til bosettingen, en driftsmessig god løsning, helhetlig ressursforvaltning og 
kulturlandskapet. I tillegg skal det legges vekt på eiendommens størrelse, avkastningsevne 
og husforhold. Tilknytning til eiendommen og livssituasjon er korrigerende momenter. Det 
må også tas stilling til om det skal settes vilkår for konsesjon.  
 
Hensynet til bosettingen i området 
Når det gjelder bosettingshensynet er det i dette tilfellet snakk om et område med relativt 
stabilt folketall. Det er ønske om å opprettholde eksisterende bosetting i området og 
kommunen mener det er gagnlig for samfunnet at slike eiendommer blir drevet og det er 
derfor viktig at eiendommene blir bebodd. Søkers nåværende bosted ligger 14,5 km unna 
Fonstad. Boplikt kan oppfylles dersom eier bor i umiddelbar nærhet av eiendommen, i dette 
tilfellet ligger søkers bosted for langt unna til at hun kan oppfylle boplikten og fortsatt bo der 
hun gjør nå, jf. rundskriv M-2/2009. Det sees på som en større fordel for bosetting i området 
at den som eier eiendommen selv bor der. Søker antyder at salg av Fonstad kan være et av 
alternativene framover. Ved et eventuelt salg er det stor sannsynlighet for at det er 
interesserte som vil bo og drive denne landbrukseiendommen.  
 
Husforhold 
I henhold til rundskriv M-2/2009 skal alle hus på eiendommen tas i betraktning. Det er et 
bolighus på eiendommen, dette er bebodd av erververs familie. I tillegg til bolighus er det 
garasje og andre landbruksbygg. Boplikt etter konsesjonsloven § 5 annet ledd gjelder 
eiendom som er eller har vært brukt som helårsbolig. Erverver på Fonstad har fortsatt 
boplikt selv om dette huset nå er bebodd. En konsekvens av et erverv av landbrukseiendom 
med boplikt og beboelig hus, er at det må tas valg for å fylle lovpålagte plikter. I den lange 
tiden som er gått siden ervervet burde det vært mulig å finne en løsning på bosituasjon for 
nåværende beboere på Fonstad og for erverver i forhold til hennes personlige boplikt.  
 
Det er ikke tilstrekkelig at andre enn eier bor på eiendommen for å fylle boplikten. 
Lovbestemt boplikt påhviler eieren selv og eier må bosette seg på eiendommen. I en del 
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tilfeller må det gjøres forandring i bostruktur på eiendommen før ny eier kan bosette seg. 
Dette kan dreie seg om at tidligere eier må finne ny plass å bo, at det bygges nytt bolighus i 
tillegg til det bestående eller at bolighus trenger oppgradering. Her ligger noe av grunnen til 
at vanlig periode for utsatt boplikt er fem år. Eventuelt vil erverver i denne perioden komme 
til den konklusjonen at tilflytning er uaktuelt. Da vil salg av eiendommen til andre, som er 
villig til å bo og drive eiendommen på en hensiktsmessig måte, være et godt alternativ. 
 
Søker bor nå i en leilighet med adresse Hundervegen 8 i Øyer. Unni Bente Fonstad har 50 % 
eierandel i leiligheten og eier leiligheten sammen sin samboer. I dette området gjelder 0-
konsesjon. Det vil si at eier har boplikt på denne adressen. Ved denne ordningen gjelder ikke 
personlig boplikt, slik at søker behøver ikke selv å bo på adressen, det er nok at med-
erverver bor på adressen eller at boenheten leies ut. Derfor er det ikke noe i veien for at 
søker står som eier av leilighet i Hunderveien 8 og samtidig oppfyller personlig boplikt på 
Fonstad.  
 
Driftsmessig løsning  
Det er ikke produksjonsdyr på eiendommen. Eiendommen har 55 daa fulldyrka jord som 
brukes til grasproduksjon. Med eiendommens beliggenhet er det påregnelig med to slåtter 
årlig. Inntekter utover det tradisjonelle antas å være begrenset da utmarksarealene er av 
begrenset omfang. De produktive skogarealene på eiendommen er av varierende bonitet. 
Totalt er skogarealet på 529,9 daa og har et visst, men begrenset, inntektspotensial. 
Eiendommens størrelse og avkastningsevne skal i følge nevnte rundskriv tillegges alminnelig 
vekt, men ikke særlig vekt.  
 
I følge Landbruksdirektoratets opplysninger om produksjonstilskudd brukes det fulldyrka 
arealet på eiendommen til grasproduksjon. Det er Frants Eirik Kvams foretak som søker om 
produksjonstilskudd og driver jorda på Fonstad. Gårdens arealressurser og kulturlandskapet 
på Fonstad blir slik sett ivaretatt. Allikevel antas det at en eier som selv bor på eiendommen 
har større anledning til å ivareta eiendommens ressurser i et langsiktig perspektiv enn en 
som ikke gjør det, jf. rundskriv M-2/2009 pkt. 8.2.7. Når eier selv bor på eiendommen vil det 
være bedre anledning til å utføre vedlikehold og føre tilsyn. Det er større mulighet til å følge 
opp at kulturlandskap og dyrka arealer holdes i hevd når eier bor på stedet, selv om 
produksjonsarealer er leid bort og høstes av andre.   
 
Løsninger som er mest gagnlige for samfunnet 
I dette tilfellet var ervervet av eiendommen Fonstad konsesjonsfritt fordi søker var 
odelsberettiget. En betingelse for et konsesjonsfritt erverv er tilflytting til eiendommen 
innen et år. Om erverver ikke kan eller vil flytte til eiendommen må det søkes konsesjon. Det 
er tidligere søkt utsettelse av boplikt og utsatt boplikt på fem år ble vedtatt. Denne perioden 
er utgått og det er gått ytterlige fire år. Å gi en utsettelse av boplikt på fem år er en 
tidsperiode som ofte blir brukt i denne type saker. Lengde på utsettelsesperioden er 
skjønnsmessig. Det settes et tidsperspektiv som sees på som rimelig, for å løse praktiske 
utfordringer i forhold til å kunne oppfylle plikten til å bo på eiendommen en har ervervet. Å 
overta landbrukseiendom er en frivillig rettighet som medfører plikt til å bo på eiendommen 
i minimum fem år etter erverv. I dette tilfellet har det gått lang tid og rådmannen mener 
søker har hatt god anledning til å finne løsninger i forhold til å oppfylle boplikten eller finne 
andre løsninger.  
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Erverver opplyser at hun bor midlertidig der hun har registrert bostedsadresse nå, grunnen 
er oppussing av kårbolig på gården Kvam.  Erververs planer er å flytte til Fonstad når 
bolighus på eiendommen er ledig etter hennes foreldre eller vurdere salg av Fonstad om hun 
heller velger å bosette seg på Kvam. Tidsperspektivet i dette er vagt da det ikke er lagt en 
konkret plan i forhold til tilflytting til Fonstad.  
 
Samfunnsnytte skal vurderes. Det er vanskelig å se at ytterligere utsatt boplikt vil gi en 
samfunnsmessig bedre løsning. Det er et nasjonalt mål å øke matproduksjon framover. Om 
dette målet skal nås er det viktig å ta vare på landbrukseiendommer på best mulig måte og 
være med å påvirke at disse bosettes av noen som holder hus, produksjonsarealer og 
kulturlandskapet i hevd. Dette skjøttes på best måte om eier bor på egen eiendom. 
 
Oppsummering 
I en samlet vurdering mener rådmannen at det tas best hensyn til bosetting i området om 
eier selv bor på egen eiendom. Når det gjelder helhetlig ressursforvaltning og 
kulturlandskapet mener kommunen dette blir ivaretatt slik det skjøttes i dag. Den langsiktige 
ressursforvaltningen vurderes til å bli best ivaretatt om eier selv bor på eiendommen. 
Rådmannen mener erverver har hatt lang tid til å beslutte hvordan hun skal fylle sin 
lovbestemte boplikt og ser ingen grunn til ytterligere utsettelse. 
 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
1. Med hjemmel i konsesjonsloven §§ 1 og 9, siste ledd, jf. § 2 avslås søknad om konsesjon 
fra Unni Bente Fonstad på eiendommen Fonstad i Øyer kommune gnr./bnr. 99/1. Det er 
vurdert som en bedre samfunnsmessig løsning at eier bor på egen eiendom i forhold til 
langsiktig ressursforvaltning og opprettholdelse av bosetting i området. Det er gått ni år 
siden Unni Bente Fonstad ervervet eiendommen og det bør nå foreligge en konkret plan om 
å oppfylle den personlige boplikten.  
 
2. Rådmannen gis fullmakt til videre oppfølging av saken. 
 
Sveinar Kildal Anita Kokslien 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Planutvalget den 08.12.2015 sak 65/15 
 
Behandling: 
Arne Skogli (AP)  og Arnfinn Gillebo (KRF) fremmet følgende omforente forslag: 
«Med hjemmel i konsesjonsloven §§ 1 og 9 siste ledd, jf.§2, innvilges Unni Bente Fonstad ut 
fra en helhetsvurdering av saken,  utsatt frist for tilflytting av eiendommen Fonstad i Øyer 
kommune g/bnr 99/1, så lenge hennes foreldre bor i bolighuset på eiendommen. 
Unni Bente Fonstad starter umiddelbart en prosess som skal konkludere med hvilken 
bosituasjon hun vil velge på eiendommen når hennes foreldre ikke lenger bor i bolighuset.» 
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Jon Halvor Midtmageli (SP) fremmet følgende forslag: 
«Med hjemmel i konsesjonsloven §§1 og 9, siste ledd avslås søknad om konsesjon og 
ytterligere 5 års utsettelse på boplikt på eiendommen Fonstad i øyer kommune med gnr 99, 
bnr 1.  Søker innvilges konsesjon og utsettelse av boplikt inntil to år f.o.m 01.01.16 med 
vilkår om at plan for oppfyllelse av boplikt skal foreligge innen 01.01.17.  Søker kan ikke 
påregne ytterligere utsettelser av boplikt.» 
 
Det ble først stemt over omforent forslag og Jon Halvor Midtmagelis forslag. Omforent 
forslag ble vedtatt med 6 mot 1 stemme. 
 
Det ble så alternativ avstemning mellom rådmannens innstilling og omforent forslag. 
Omforent forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Planutvalgets innstilling: 
 
Med hjemmel i konsesjonsloven §§ 1 og 9 siste ledd, jf.§2, innvilges Unni Bente Fonstad ut 
fra en helhetsvurdering av saken utsatt frist for tilflytting av eiendommen Fonstad i Øyer 
kommune g/bnr 99/1, så lenge hennes foreldre bor i bolighuset på eiendommen. 
Unni Bente Fonstad starter umiddelbart en prosess som skal konkludere med hvilken 
bosituasjon hun vil velge på eiendommen når hennes foreldre ikke lenger bor i bolighuset. 
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G/BNR 92/6 - SØKNAD OM KONSESJON PÅ ØVERJORDET JORD OG BEITER MM. I ØYER 
KOMMUNE 
 
 

Saksbehandler:  Geir Halvor Vedum Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2104    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
64/15 Planutvalget 08.12.2015 
125/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Kartutsnitt M 1:3.000 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Søknad om konsesjon datert 10.10.2015 
Kjøpekontrakt mellom partene datert 10.10.2015 
 
Sammendrag: 
Rådmannen tilrår at Gina Hagen Eggereide får konsesjon på erverv av g/bnr 92/6, Øverjordet 
jord og beiter mm for å legge dette som tilleggsarealer til Langgardshågån g/bnr 95/3. 
Ervervet innebærer en god driftsmessig løsning og kjøpesummen ivaretar hensynet til en 
samfunnsmessig forsvarlig prisutvikling på landbrukseiendommer. 
 
SAKSOPPLYSNINGER: 
Gina Hagen Eggereide søker konsesjon på g/bnr 92/6, Øverjordet jord og beiter mm på Sør-
Tretten. Selger er Arne Hjelmstadstuen. 
 
I PU-sak 34/15 ble det gitt dispensasjon for fradeling av tunet på landbrukseiendommen 
Øverjordet, g/bnr 92/5,6. Ved jordlovsbehandlingen ble det satt som delingsvilkår at 
landbruksarealene skal selges som tilleggsarealer til nærliggende landbrukseiendommer i 
drift og at det som følge av bruksrasjonalisering oppnås gode drifts- og arronderingsmessige 
løsninger. Skogen fra Øverjordet er solgt til Ida Hagen Fryjordet og Knut Fryjordet (se egen 
konsesjonssak).  
 
Kjøper eier nabogarden Langgardshågån, g/bnr 95/3. Hun driver med melkeproduksjon på 
geit. Formålet med ervervet er å legge jordbruksarealene i Øverjordet som tilleggsareal til 
Langgardshågån. Dette vil øke gardens areal- og ressursgrunnlag. Med handelen følger også 
et redskapshus beliggende i vegkanten langs Kråbølstugguvegen. Dette er et uisolert bygg på 
rundt 100 kvm. 
 
Det er også inngått avtale om at Hagen Eggereide får overta dyrkamarka på setra på Sydda. 
Dette betinger imidlertid utvisning fra Fjellstyret. Et slikt utvisningsvedtak er ikke 
konsesjonspliktig og inngår dermed ikke som en del av konsesjonsbehandlingen. Avtalen 
mellom partene betyr i realiteten at Hagen Eggereide får overta verdien som ligger i at 
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arealet er oppdyrket og de installasjoner som Hjelmstadstuen har tilført disse seterarealene, 
slik som gjerder m.m. Det kan avtales et oppgjør som kompensasjon for dyrkings- og 
våronnkostnader og for overtagelse av gjerder m.m. Grunnen eies imidlertid av Statskog og 
festeforholdet er et forhold mellom Statskog og den som får utvist arealet. 
 
Fakta om eiendommen: 

 
 

Jordbruksarealene ligger rundt og ned for det fraskilte tunet i Øverjordet. Dyrkamarka er 
bratt og har en arrondering som tilsier at driftsforholdene er tunge. Deler av dyrkamarka er 
best egnet som beite. Skogen som ligger innenfor eiendommen er i hovedsak lauvskog og 
inngår naturlig som en del av beitet. En omklassifisering av skogarealene til beite betinger 
imidlertid skjøtsel og tilrettelegging slik at arealene får preg av kulturbeite.  
 
Den avtalte kjøpesummen er kr 75.000 for redskapshuset og kr 77.500 for den faste 
eiendommen. I telefonsamtale med selger den 24.11.2015 har kommunen fått opplyst at i 
kjøpesummen for eiendommen er kr 10.000 avtalt å være oppgjør for de tilførte verdier på 
seterløkka.  
 
Lovgrunnlaget: 
Konsesjonsloven §1 sier: Loven har til formål å regulere og kontrollere omsetningen av fast 
eiendom for å oppnå et effektivt vern om landbrukets produksjonsarealer og slike eier- og 
bruksforhold som er mest gagnlige for samfunnet for blant annet å tilgodese: 

1. Framtidige generasjoners behov 
2. Landbruksnæringen 
3. Behovet for utbyggingsgrunn 
4. Hensynet til miljøet, allmenne naturverninteresser og friluftsinteresser 
5. Hensynet til bosettingen 

 
§2 sier at med de unntak som følger av loven, kan fast eiendom ikke erverves uten tillatelse 
fra Kongen (konsesjon). Kongens myndighet kan overføres til kommunen. Det er gitt 
unntaksbestemmelser for når det ikke trengs konsesjon i §§4 og 5. Dette ervervet faller ikke 
inn under disse unntaksbestemmelsene. 
 
Forhold som er av betydning for om konsesjon skal gis, er regulert i konsesjonsloven § 9: 
Ved avgjørelsen av søknad om konsesjon for erverv av eiendom som skal nyttes til 
landbruksformål skal det til fordel for søker legges særlig vekt på 

1. om den avtalte prisen tilgodeser en samfunnsmessig forsvarlig prisutvikling 
2. om erververs formål vil ivareta hensynet til bosettingen i området 
3. om ervervet innebærer en driftsmessig god løsning 
4. om erververen anses skikket til å drive eiendommen 
5. om ervervet ivaretar hensynet til helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet. 

 
VURDERING: 
Prisvurdering: 
Gjennom rundskriv har Landbruks- og matdepartementet gitt retningslinjer om hvordan 
priser 



  Sak 125/15 

 

 Side 45 av 58   

 

på landbrukseiendommer skal vurderes i konsesjonssaker. Etter rundskrivene M-3/2002, M- 
7/2002, M-4/2004, M-3/2009 og M-1/2010 skal avkastningsverdien legges til grunn ved 
vurdering av prisen på landbrukseiendommer og kapitaliseringsrentefoten skal være 4 % for 
vurdering av jord- og skogarealer. For bygninger knyttet til driften skal prinsippet om 
nedskrevet gjenanskaffelsesverdi brukes. Det vil si at en må ta utgangspunkt i hva det ville 
koste å oppføre tilsvarende bygg i dag, korrigert for alder, slitasje og egnethet. Iht. rundskriv 
M-3/2002 skal fullstendige verdiberegninger bare utføres i konsesjonssaker hvor det er tvil 
om den avtalte kjøpesum er i samsvar med konsesjonsloven §9, nr. 1. Er det ikke tvil med 
hensyn til kjøpesummen, kan vurderingen av prisspørsmålet synliggjøres i saksutredningen 
på en enklere og mindre arbeidskrevende måte enn en fullstendig verdiberegning. 
 
Redskapshuset som følger handelen er på ca. 100 kvm, er oppført i reisverk med pulttak, 
uisolert og med skyveporter. Antatt oppføringskostnad på tilsvarende bygg i dag kan ligge på 
anslagvis kr 150.000. Byggets egnethet antas å være omtrent lik på et nytt bygg og et eldre 
bygg, men av hensyn til alder og slitasje settes det en korreksjonsfaktor på 0,5. Det gir 
nedskrevet gjenanskaffelsesverdi kr 75.000 som også tilsvarer kjøpesummen. 
 
Dyrkamarka er egnet til grasproduksjon. Verdi pr. daa settes til kr 3.500, sum kr 31.500. 
Innmarksbeitearealene settes til kr 2.000 pr daa som i sum utgjør kr 30.000. Skogarealene 
settes til kr 1.000 pr daa. Dette er høyt sett i forhold til at det er lauvskog, samtidig 
representerer arealene en merverdi siden de også kan benyttes som beite da de ligger tett 
ved dyrkamarka og ligger på inngjerda område. Sum for skogarealene kr 5.000. Dette gir 
totalsum for den faste eiendommen på kr 66.500. For dyrkamark som tilleggsareal kan det 
ilegges et %-vis tillegg dersom det oppnås rasjonaliseringsgevinster ut fra f.eks. 
arronderingsmessige forhold. Det er ikke direkte grenser mellom dyrkamarksarealene her 
slik at en kan slå sammen jorder. Rådmannen ser heller ikke at det er behov for å vurdere et 
slik %-tillegg siden det i verdivurderingen kan fastslås at kjøpesummen gjenspeiler de 
bruksmessige verdier. Den avtalte kjøpesum kan godkjennes. 
 
Driftsmessig løsning: 
Arealene som erverves ligger som naboteig til Langgardshågån. Arealene vil styrke areal- og 
ressursgrunnlaget til drifta i Langgardshågån og den driftsmessige løsningen vurderes å være 
god. 
 
Øvrige momenter: 
Gina Hagen Eggereide har vokst opp på garden og deltatt i drifta. Hun har i 2015 overtatt 
hjemgarden og skal videreføres dagens drift. Hun vurderes å være tilfredsstillende skikket til 
å erverve denne eiendommen. Ervervet ivaretar også hensynet til en helhetlig 
ressursforvaltning. For kulturlandskapet vil ervervet ha en positiv effekt siden aktivt 
husdyrhold med geit bidrar til å holde landskapet i hevd. 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 

1. Med hjemmel i konsesjonsloven §§ 1 og 9, jf. §2 innvilges konsesjon til Gina Hagen 
Eggereide for erverv av eiendommen g/bnr 92/6 i Øyer kommune for å legge dette 
som tilleggsareal til eiendommen Langgardshågån g/bnr 95/3.  
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2. Den avtalte kjøpesummen godkjennes. 
 
 
Sveinar Kildal Geir Halvor Vedum 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Planutvalget den 08.12.2015 sak 64/15 
 
Behandling: 
Enstemmig som rådmannens innstilling. 
 
Planutvalgets innstilling: 

1. Med hjemmel i konsesjonsloven §§ 1 og 9, jf. §2 innvilges konsesjon til Gina Hagen 
Eggereide for erverv av eiendommen g/bnr 92/6 i Øyer kommune for å legge dette 
som tilleggsareal til eiendommen Langgardshågån g/bnr 95/3.  

2. Den avtalte kjøpesummen godkjennes. 
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G/BNR 92/5 - SØKNAD OM KONSESJON PÅ ØVERJORDET SKOG I ØYER KOMMUNE 
 
 

Saksbehandler:  Geir Halvor Vedum Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2103    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
63/15 Planutvalget 08.12.2015 
126/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Kartutsnitt M 1:15.000 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Søknad om konsesjon datert 10.10.2015 
Kjøpekontrakt mellom partene datert 10.10.2015 
Grunnboksutskrift av 07.10.2015 
 
SAMMENDRAG: 
Rådmannen tilrår at Ida Hagen Fryjordet og Knut Fryjordet får konsesjon på erverv av g/bnr 
92/5, Øverjordet skog for å legge dette som tilleggsarealer til Søre Strangstad g/bnr 91/2. 
Ervervet innebærer en god driftsmessig løsning og kjøpesummen ivaretar hensynet til en 
samfunnsmessig forsvarlig prisutvikling på landbrukseiendommer. 
 
SAKSOPPLYSNINGER: 
Ida Hagen Fryjordet og Knut Fryjordet søker konsesjon på g/bnr 92/5, Øverjordet skog på 
Sør-Tretten. Selger er Arne Hjelmstadstuen. 
 
I PU-sak 34/15 ble det gitt dispensasjon for fradeling av tunet på landbrukseiendommen 
Øverjordet, g/bnr 92/5,6. Ved jordlovsbehandlingen ble det satt som delingsvilkår at 
landbruksarealene skal selges som tilleggsarealer til nærliggende landbrukseiendommer i 
drift og at det som følge av bruksrasjonaliseringen oppnås gode drifts- og 
arronderingsmessige løsninger. Dyrkamark og beiter fra Øverjordet er solgt til Gina Hagen 
Eggereide (se egen konsesjonssak).  
 
Kjøperne eier nabogarden Søre Strangstad, g/bnr 91/2. Der driver de med melkeproduksjon. 
Formålet med ervervet er å legge Øverjordet skog som tilleggsareal til Søre Strangstad. Dette 
vil øke gardens areal- og ressursgrunnlag. 
 
Arealene ligger fordelt på fire teiger i morka oppover fra garden mot Hundbergslia. To av 
teigene har grense mot skogen på Strangstad.  
 

 

Fakta om eiendommen: 
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Det foreligger ikke oppdatert skogbruksplan for eiendommen. I 2014 ble det avvirket 485 
kbm. tømmer i forbindelse med ei felles drift for flere eiendommer i området. Arealene er 
foreløpig ikke tilplantet men vil bli plantet i sammenheng med at det skal plantes på de 
andre teigene i området. Det er avsatt skogfond til skogkultur som iht. kontrakten følger 
eiendommen innenfor avtalt kjøpesum kr 77.600,-. 
 
Lovgrunnlaget: 
Konsesjonsloven §1 sier: Loven har til formål å regulere og kontrollere omsetningen av fast 
eiendom for å oppnå et effektivt vern om landbrukets produksjonsarealer og slike eier- og 
bruksforhold som er mest gagnlige for samfunnet for blant annet å tilgodese: 

1. Framtidige generasjoners behov 
2. Landbruksnæringen 
3. Behovet for utbyggingsgrunn 
4. Hensynet til miljøet, allmenne naturverninteresser og friluftsinteresser 
5. Hensynet til bosettingen 

 
§2 sier at med de unntak som følger av loven, kan fast eiendom ikke erverves uten tillatelse 
fra Kongen (konsesjon). Kongens myndighet kan overføres til kommunen. Det er gitt 
unntaksbestemmelser for når det ikke trengs konsesjon i §§4 og 5. Dette ervervet faller ikke 
inn under disse unntaksbestemmelsene. 
 
Forhold som er av betydning for om konsesjon skal gis, er regulert i konsesjonsloven § 9: 
Ved avgjørelsen av søknad om konsesjon for erverv av eiendom som skal nyttes til 
landbruksformål skal det til fordel for søker legges særlig vekt på 

1. om den avtalte prisen tilgodeser en samfunnsmessig forsvarlig prisutvikling 
2. om erververs formål vil ivareta hensynet til bosettingen i området 
3. om ervervet innebærer en driftsmessig god løsning 
4. om erververen anses skikket til å drive eiendommen 
5. om ervervet ivaretar hensynet til helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet. 

 
VURDERING: 
Prisvurdering: 
Gjennom rundskriv har Landbruks- og matdepartementet gitt retningslinjer om hvordan 
priser 
på landbrukseiendommer skal vurderes i konsesjonssaker. Etter rundskrivene M-3/2002, M- 
7/2002, M-4/2004, M-3/2009 og M-1/2010 skal avkastningsverdien legges til grunn ved 
vurdering av prisen på landbrukseiendommer og kapitaliseringsrentefoten skal være 4 % for 
vurdering av jord- og skogarealer. Iht. rundskriv M-3/2002 skal fullstendige verdiberegninger 
bare utføres i konsesjonssaker hvor det er tvil om den avtalte kjøpesum er i samsvar med 
konsesjonsloven §9, nr. 1. Er det ikke tvil med hensyn til kjøpesummen, kan vurderingen av 
prisspørsmålet synliggjøres i saksutredningen på en enklere og mindre arbeidskrevende 
måte enn en fullstendig verdiberegning. 
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Det foreligger verken verditakst eller skogbruksplan for eiendommen. Prisvurderingen må 
derfor baseres på erfaring fra tidligere saker og faglig skjønn. Skogens produksjonsevne er av 
middels og lav bonitet. Det er lite stående volum som kan avvirkes med det første og det 
kommer kostnader til planting, trolig første året i eierperioden. Det kan ikke forventes 
statsbidrag på skogplanting og det er ikke sikkert at innestående på skogfondkonto dekker 
kulturkostnadene fullt ut.  
 

Kjøpesummen (inkl. innestående på skogfond) utgjør en pris i overkant av kr 1.000,- pr daa 
produktiv skog. I tillegg er det 18 daa uproduktiv skog som også innbefattes f.eks. i beregning 
av utmarksinntekter. Selv om det er avvirket relativt mye på eiendommen det siste året er 
det også noe ungskog i vekst. Kommunen har i mange saker foretatt verdivurdering av 
skogarealer i forbindelse med konsesjon. Rådmannen er av den oppfatning at prisen i dette 
tilfellet harmonerer godt med verdiberegninger fra andre saker med tilsvarende skogarealer 
mhp. bonitet, høgdelag, hogstklassesammensetning m.m. Ervervet innebærer at noen 
eiendomsgrenser blir borte og at deler av arealet kan driftes mer rasjonelt, noe som øker 
lønnsomheten på begge sider av eiendomsgrensene. Det vurderes derfor slik at den avtalte 
kjøpesummen kan aksepteres.  
 
Driftsmessig løsning: 
Arealene som erverves ligger delvis som naboteiger til skog som erververne har fra før. Den 
driftsmessige løsningen vurderes derfor å være god. 
 
Øvrige momenter: 
Ida og Knut Fryjordet driver gardsbruk med skog fra før og vurderes å være tilfredsstillende 
skikket til å erverve denne skogteigen. Ervervet ivaretar også hensynet til en helhetlig 
ressursforvaltning. For kulturlandskapet vil ervervet ikke ha noen vesentlig betydning. 
 

Rådmannens forslag til innstilling: 
 

1. Med hjemmel i konsesjonsloven §§ 1 og 9, jf. §2 innvilges konsesjon til Ida Hagen 
Fryjordet og Knut Fryjordet for erverv av eiendommen g/bnr 92/5 i Øyer kommune 
for å legge dette som tilleggsareal til eiendommen Søre Strangstad g/bnr 91/2.  

2. Den avtalte kjøpesummen godkjennes. 
 
Sveinar Kildal Geir Halvor Vedum 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Planutvalget den 08.12.2015 sak 63/15 
 
Behandling: 
Enstemmig som rådmannens innstilling. 
 
Planutvalgets innstilling: 

1. Med hjemmel i konsesjonsloven §§ 1 og 9, jf. §2 innvilges konsesjon til Ida Hagen 
Fryjordet og Knut Fryjordet for erverv av eiendommen g/bnr 92/5 i Øyer kommune 
for å legge dette som tilleggsareal til eiendommen Søre Strangstad g/bnr 91/2.  

2. Den avtalte kjøpesummen godkjennes. 
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SØKNAD OM KONSESJON ETTER KONSESJONSLOVEN § 9 SISTE LEDD. 
 
 

Saksbehandler:  Anita Kokslien Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2137  Unntatt offentlig ofl §13 Ofl 

§13 

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
66/15 Planutvalget 08.12.2015 
127/15 Kommunestyret 17.12.2015 
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REPRESENTASJON TIL STIFTELSEN MOKSA KUNSTVERKSTED 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/998    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
68/14 Formannskapet 19.08.2014 
71/14 Kommunestyret 28.08.2014 
16/15 Valgnemnda 08.12.2015 
128/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Ingen 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Vedtekter for Stiftelsen Moksa Kunstverksted, vedtatt 01.05.2010. 
 
Sammendrag: 
I henhold til vedtektene for Stiftelsen Moksa Kunstverksted må kommunestyret oppnevne 
ny representasjon til styret. 
 
Saksutredning: 
Stiftelsen Moksa Kunstverksted ble stiftet i 1992, i samarbeid mellom Bildende Kunstnere i 
Oppland, lokale kunstnere og Øyer kommune. I henhold til stiftelsens vedtekter skal styret 
ha følgende sammensetning: 

«To styremedlemmer med en vara, oppnevnes av Øyer kommune. Oppnevnelsene 
foretas annet hvert år i samsvar med kommunens valgperioder.  
Styrets tredje medlem med personlig varamedlem velges av lokale profesjonelle 
kunstnere, eventuelt blant husets brukere. 
Styrets fjerde og femte medlem med en vara, utpekes av Øyer næringsråd fra lokalt 
næringsliv for 2 år av gangen.» 
 

Det påligger følgelig Øyer kommune å oppnevne to representanter med en 
vararepresentant. Det er naturlig at valget foretas for valgperioden 2015 – 2019. Etter 
oppnevnelse fra Øyer kommune tas det kontakt med lokale kunstnere og Øyer næringsråd 
slik at fulltallig styre kommer på plass. 
 
Vurdering: 
I vedtektene antydes det at politisk representasjon er ønskelig. I perioden som ligger bak oss 
har de to representantene vært en politiker og en fra administrasjonen. Vararepresentanten 
har vært politiker. De valgte forutsettes å følge opp slik at representasjon fra lokale 
kunstnere og næringsrådet i hht vedtektene, kommer på plass. Sektorleder Kultur og fritid 
har vært en av styremedlemmene. Det gir en hensiktsmessig kobling til administrasjonen, og 
rådmannen rår kommunestyret til å følge opp dette i neste periode. 
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Det er ikke noen ressurs til drift av kunstverkstedet. Stiftelsen sliter med dårlig økonomi og 
lite aktivitet i kunstverkstedet. Øyer kommune bør gjøre en vurdering av videre engasjement 
i stiftelsen, da vil politisk representasjon i styret kunne gi et godt grunnlag for fremtidig 
beslutning.   
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Øyer kommune oppnevner følgende til henholdsvis styre- og varamedlemmer i Stiftelsen 
Moksa Kunstverksted for kommunevalgperioden 2015 - 2019: 
Styremedlem 1: ………………….. 
Styremedlem 2: ………………….. 
Varamedlem:  ………………….. 
 
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
 
 
Behandling/vedtak i Valgnemnda den 08.12.2015 sak 16/15 
 
Behandling: 
Brit K.Lundgård fremmet følgende omforente forslag :  
Styremedlem 1: Lisa Kramprud. 
Styremedlem 2: Mari Botterud. 
Varamedlem    : Marthe Lang-Ree. 
 
Enstemmig vedtatt som omforent forslag. 
 
Valgnemndas innstilling: 
Øyer kommunestyre oppnevner følgende til hhv styre- og varamedlem i Stiftelsen Moksa 
Kunstverksted for kommunevalgperioden 2015-2019: 
Styremedlem 1: Lisa Kramprud. 
Styremedlem 2: Mari Botterud. 
Varamedlem    : Marthe Lang-Ree. 
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STIFTELSEN ØYER OG TRETTEN FRIVILLIGHETSSENTRAL - VALG AV KOMMUNENS 
REPRESENTANT 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2121    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
17/15 Valgnemnda 08.12.2015 
129/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
Vedlegg: 
Ingen 
 
Sammendrag: 
I henhold til vedtektene for Stiftelsen Øyer/Tretten frivillighetssentral bes kommunestyret 
om å velge representanter med vararepresentanter til årsmøtet og styret i stiftelsen. Valget 
gjelder fra neste årsmøte. 
 
Saksutredning: 
I henhold til vedtektene for stiftelsen kan Øyer kommune oppnevne to representanter med 
personlige vararepresentanter til årsmøtet i stiftelsen. Kommunen har valgt en representant 
med vara den siste perioden. Øyer kommune ønsker å ha et sterkere fokus på samarbeidet 
med frivilligheten og representasjonen bør styrkes slik at den blir i samsvar med vedtektene. 
For å sikre en kobling til administrasjonen rår rådmannen kommunestyret til å velge 
sektorleder Kultur og fritid som en av de to representantene, vara hentes eventuelt fra 
øvrige deler av kommuneledelsen. 
 
Styret har fire medlemmer, herav praktisert en med vara fra kommunen. Kommunens 
styremedlem m/vara forutsettes å være den politisk valgte representanten m/vara. 
 
Vurdering: 
Rådmannen rår kommunestyret til å velge representanter med vara som trer i funksjon fra 
neste årsmøte i stiftelsen. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Kommunestyret velger to representanter med vara som Øyer kommunes representanter til 
årsmøtet i Stiftelsen Øyer/Tretten frivillighetssentral for kommunevalgperioden 2015 - 2019. 
Valgene gjelder fra neste årsmøte i frivillighetssentralen: 
Representant 1:  …………………., personlig vararepresentant: …………………… 
Representant 2:  …………………., personlig vararepresentant: …………………… 
Den politisk valgte representanten m/vara representerer Øyer kommune i framtidig styre i 
stiftelsen. 
 
Sveinar Kildal                                                                                              Eli Eriksrud 
Rådmann 



  Sak 129/15 

 

 Side 54 av 58   

 

 
Behandling/vedtak i Valgnemnda den 08.12.2015 sak 17/15 
 
Behandling: 
Brit K.Lundgård fremmet følgende omforente forslag til representanter til årsmøtet: 
1.Ordfører Brit K.Lundgård     Personlig vararepresentant: Varaordfører Mari Botterud 
2.Marthe Lang-Ree                  Personlig vararepresentant: Nisveta Tiro 
 
Enstemmig vedtatt som omforent forslag. 
 
Brit K.Lundgård fremmet følgende omforente forslag til representanter til framtidig styre: 
Mari Botterud    Personlig vararepresentant: Frode Fossbakken 
 
Enstemmig vedtatt som omforent forslag. 
 
Valgnemndas innstilling : 
Kommunestyret velger to representanter med vara som Øyer kommunes representanter til 
årsmøtet i Stiftelsen Øyer/Tretten frivillighetssentral for kommunevalgperioden 2015 - 2019. 
Valgene gjelder fra neste årsmøte i frivillighetssentralen: 
 
1.Ordfører Brit K.Lundgård  Personlig vararepresentant: Varaordfører Mari Botterud 
2.Marthe Lang-Ree                   Personlig vararepresentant: Nisveta Tiro 
 
Kommunens  representant  m/vara til framtidig styre i stiftelsen: 
Mari Botterud    Personlig vararepresentant: Frode Fossbakken 
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VALG AV REPRESENTANTER OG VARAREPRESENTANTER TIL REGIONRÅDET FOR PERIODEN 
2015 - 2019 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2122    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
18/15 Valgnemnda 08.12.2015 
130/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Ingen 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Partnerskapsavtalen mellom Oppland fylkeskommune og de tre kommunene i Lillehammer-
regionen.  
 
Sammendrag: 
Det velges to representanter med vararepresentanter til regionrådet for 
kommunestyreperioden 2015 – 2019. Den ene representanten skal være ordfører og den 
andre skal være en representant fra opposisjonen. 
 
Saksutredning: 
Regionrådet er en pådriver i utviklingen av Lillehammer-regionen, både gjennom tildeling av 
utviklingsmidler og politisk og administrativt påtrykk i saker av stor betydning for regionen. 
 
Regionrådet består av ordfører og en opposisjonspolitiker fra henholdsvis Lillehammer, 
Gausdal og Øyer, samt to fylkespolitikere. I tillegg møter rådmennene i de tre kommunene, 
en administrativ representant fra fylkeskommunen og regionkoordinator. Ledervervet i 
regionrådet går på omgang mellom ordførerne. I 2015 er det ordfører i Gausdal, Hans O. 
Høistad, som er regionrådsleder. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
Som representanter og vararepresentanter til regionrådet for perioden 2015 – 2019 velges: 
 
Representanter:     Personlige vararepresentanter: 
 
1. Ordfører Brit Kramprud Lundgård  Varaordfører Mari Botterud 
2. ……………………………    …………………………………   
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
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Behandling/vedtak i Valgnemnda den 08.12.2015 sak 18/15 
 
Behandling: 
Brit K.Lundgård fremmet følgende omforente forslag: 
Representanter:     Personlige vararepresentanter: 
1.Ordfører Brit Kramprud Lundgård               Varaordfører Mari Botterud 
2.Marthe Lang-Ree                             Nisveta Tiro 
 
Enstemmig vedtatt som omforent forslag.  
 
Valgnemndas innstilling: 
Som representanter og vararepresentanter til regionrådet for perioden 2015 – 2019 velges: 
Representanter:     Personlige vararepresentanter: 
1.Ordfører Brit Kramprud Lundgård               Varaordfører Mari Botterud 
2.Marthe Lang-Ree                             Nisveta Tiro 
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VALG AV NAVNEUTVALG FOR STEDSNAVNSAKER 
 
 

Saksbehandler:  Marit Getz Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2022    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
14/15 Valgnemnda 17.11.2015 
110/15 Kommunestyret 26.11.2015 
131/15 Kommunestyret 17.12.2015 
 
 
Vedlegg: 
Ingen. 
 
Saksutredning: 
Det skal velges et navneutvalg for stedsnavnsaker.  Navneutvalget har vedtaksmyndighet i 
saker hvor kommunen har avgjørelsesmyndighet og uttalerett på kommunens vegne når det 
gjelder stedsnavn som Statens kartverk har vedtaksmyndighet. 
 
Navneutvalget skal ha følgende sammensetning: 
Kommunestyret   : 2 representanter. 
Historielaget    : 2 representanter fra hhv. Øyer og Tretten 
Øyer fjellstyre    : 
1 lokalkjent fra Øyer   : 
1 lokalkjent fra Tretten  : 
 
 
Navneutvalg for stedsnavnsaker for perioden 1.11.11 – 31.10.15 velges: 
Kommunestyret   : Lisa Kramprud og Ola Håkon Sætha Ourom 
Historielaget    : Gudmund Sveen og Hans Kr. Lien 
Øyer fjellstyre    : Unni Staum 
1 lokalkjent fra Øyer   : Sigurd Ile (død) 
1 lokalkjent fra Tretten  : Sigurd Simengård 
 
Historielaget har i møte 11.11.15 valgt følgende representanter: Gudmund Sveen og Hans Kr. 
Lien. 
 
Rådmannens innstilling: 
Navneutvalg for stedsnavnsaker for perioden 1.11.15 – 31.10.19 velges: 
Kommunestyret   :  
Historielaget    : Gudmund Sveen og Hans Kr. Lien 
Øyer fjellstyre    :  
1 lokalkjent fra Øyer   :  
1 lokalkjent fra Tretten  :  
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Behandling/vedtak i Valgnemnda den 17.11.2015 sak 14/15 
 
Behandling: 
 
AP/H fremmet følgende forslag fra kommunestyret: 
Lisa Kramprud og Per Nermo. 
Lokalkjent Tretten: Anders Hagen. 
 
SP/SV/Kr.F fremmet følgende forslag fra kommunestyret: Trond Erik Dalbu og Birgit Wasrud.  
Som lokalkjent Øyer: Trond Erik Dalbu og  lokalkjent Tretten: Ola Hjelmstadstuen. 
 
Ved alternativ avstemming mellom AP/H’s forslag og SP/SV/Kr.F’s forslag ble AP/H’s forslag 
enstemmig vedtatt. 
 
Ved alternativ avstemming vedr. lokalkjent Øyer ble Einar Moe enstemmig valgt. 
Ved alternativ avstemming vedr. lokalkjent Tretten ble Anders Hagen valgt med  
ordførerens dobbeltstemme. 
 
Valgnemndas innstilling: 
 
Navneutvalg for stedsnavnsaker for perioden 1.11.15 – 31.10.19 velges: 
Kommunestyret   : Lisa Kramprud og Per Nermo 
Historielaget    : Gudmund Sveen og Hans Kr. Lien 
Øyer fjellstyre    : Edgar Enge 
1 lokalkjent fra Øyer   : Einar Moe 
1 lokalkjent fra Tretten  : Ander Hagen. 
 
Behandling/vedtak i Kommunestyret den 26.11.2015 sak 110/15 
 
Behandling: 
Det ble fremmet forslag om at behandlingen av saken utsettes til neste kommunestyremøte. 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Behandling av saken utsettes til neste kommunestyremøte. 
 


